
V soboto, 17. maja 2014, so v dobrepoljskem vrtcu praznovali 
20. obletnico ustanovitve. Ravnatelj Ivan Grandovec je ob 
tej priložnosti takole zapisal v glasilu vrtca: »To pomembno 
obletnico smo v tem letu obeležili na različne načine. 
Vzgojiteljice so skupaj z otroki vrtca v znamenju števila dvajset 
pripravljale najrazličnejše dobrodelne akcije. Praznovanje 
povezuje različne poglede, ideje in dejavnosti. Vsem, ki 
ste prispevali kamenčke v mozaik našega praznovanja, se 
zahvaljujem. Vesel sem lepega sodelovanja med zaposlenimi v 
vrtcu in šoli.« Foto: Jernej Stare

Planinci pa so v soboto, 31. maja 2014, pripravili 44. 
PLANINSKI TABOR MDO Planinskih društev Ljubljane, ki je bil 
združen s 25-letnico PD Dobrepolje. Na prireditvi je nastopil 
tudi otroški pevski zbor Osnovne šole Dobrepolje.  
Foto: Franci Novak

Prispevke za naslednjo številko sprejemamo najkasneje  
do 15. 8. 2014
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Vabljeni na novo prodajno 
mesto Si.mobil Grosuplje  
v Mercator centru.
Vse, ki nas boste s tem kuponom obiskali do  
31. 7. 2014, bomo nagradili z 20 % popusta  
ob nakupu dodatne opreme.

Vabljeni!

Si.mobil Grosuplje
Brvace 1a, 1290 Grosuplje
m: 040 97 97 88
Delovnik: pon.-sob.: 8.00-20.00, nedelja: 8.00-12.00
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Piše: župan Janez Pavlin

Drage občanke, 
cenjeni občani.

Praznovali smo dan državnosti in 90. oble-
tnico Prostovoljnega gasilskega društva 
Hočevje na osrednji prireditvi v Hočevju, 
kjer smo dali v uporabo novo pridobitev, 
gasilsko vozilo. 

Skoraj stoletje trajajoča zgodba o razvoju 
prostovoljnega gasilstva v Hočevju ni toli-
ko zgodba o naraščanju števila gasilcev, pri-
dobivanju nove gasilske opreme ter gradnji 
novega objekta, ampak je najprej zgodba o 
izjemni nesebičnosti pri pomoči sočloveku. 
Še enkrat iskrene čestitke PGD Hočevje ob 
tem jubileju  in iskrena HVALA vsem (čla-
nom PGD in ostalim vaščanom Hočevja) za 
organizacijo osrednje občinske prireditve.

Ta članek pišem v času po proslavi ob 
dnevu državnosti, zato bom nekaj besed 
namenil temu zgodovinskemu dogodku. 
Slovenska država je še vedno mlada, 23 let 
ima. Spomin na tiste dni osamosvojitve se 
že nekoliko odmika in zastira. Pred 23. leti 
je bil velik dan za Slovenijo. Slovenski na-
rod se je odločil, da bo svoboden, samoza-
vesten, uspešen v družini evropskih naro-
dov. Ko zaslišimo besedo domovina, nam 
ni in ne sme biti vseeno. Z domovino so po-
vezane velike reči, pojmi in vrednote, kot so 
ljubezen,  pripadnost, zvestoba, žrtvovanje, 
ponos … Domovine si ne moremo izbirati, 
je del nas, nas spremlja od rojstva do smrti,  
preprosto nam je vsajena v srce.

Ko po 23-tih letih pogledam nazaj, me 
prevzame občutek žalosti, sem žalosten 
vsak dan bolj in zastavljajo se mi številna 
vprašanja. Kje je tista enotnost, tisti pogum, 
tista želja za skupen cilj, kje je tisto spošto-
vanje, ki smo ga gojili drug do drugega v 
odločilnih in dramatičnih trenutkih naše 
zgodovine? Kje so tisti sijoči žarki upanja 
v očeh vseh nas, ki smo verjeli v boljšo pri-
hodnost, ki nas čaka?

Izgubili smo se v birokratski državi, v po-
plavi številnih neusklajenih zakonov, ki za-
virajo razvoj. V hitenju ter nerazumevanju 
evropskih direktiv in predpisov smo uničili 
skoraj vse, kar je bilo dobro in urejeno. Na-
stalo je kaotično stanje na vseh področjih, 
od šolstva, zdravstva, sodstva in tako naprej 
(ne bi našteval, ker me srce zelo zaboli ob 
tem). Vse preveč je negativizma, ki smo ga 
vsak dan deležni več in z vseh strani. Preveč 
je podtikanj, preveč nepreverjenih dejstev, 
vse preveč anonimk in kazenskih ovadb na 

anonimke, ukvarjamo se torej sami s seboj, 
z nepomembnimi rečmi, milijoni in milijar-
de pa letijo mimo nas, ustanavljajo se mno-
ge agencije, od katerih ni učinka. K temu pa 
pripomorejo še dejanske krizne razmere in 
čas negativizma, ko iščemo samo napake 
(ne iščemo samo dlake v jajcu, ampak kar 
cel »pelc montl«).

Demokracija ne pomeni samo tega, da 
lahko vse narediš in vsakemu vse rečeš. Je 
tudi odgovornost za tisto, kar narediš, za 
kar si postavljen in kar izrečeš, vendar se 
slednjega nočemo zavedati. Nespoštova-
nje, nestrokovnost in neodgovornost so nas 
pripeljali do  kritične točke, ko smo ogrozi-
li svojo samostojnost. Prišli smo do točke 
preloma, ko se moramo vprašati, kako na-
prej, kako uglasiti in strniti vrste, da bomo 
ta voz, ki je globoko zabredel, začeli poti-
skati samo v eno smer, da vrnemo Sloveniji 
vrednote, dušo, nasmeh … 

V kolikor se bomo vsi, prav vsi, v naši 
prelepi državi potrudili, da bomo sledi-
li zastavljenim ciljem, ter si prizadevali za 
polno življenje, za urejeno družbo, pošteno 
prihodnost, predvsem pa enotno nastopili 
pri najpomembnejših strateških vprašanjih 
razvoja naša države (ki jih ni malo), potem 
je pred nami lepa prihodnost.

Anton Martin Slomšek je zapisal (še 
kako aktualno tudi danes):
»Domovina je naša ljuba mati!
Bodimo si med seboj kakor otroci
in pomagajmo iz vseh moči k sreči domovine
in vsakega njenega prebivalca.«

Na občini izvajamo proračun in se bo-
rimo z birokratskimi ovirami. Še vedno 
čakamo na odločitev Ministrstva za gospo-
darski razvoj in tehnologijo glede 21. člena 
Zakona o financiranju občin (sredstva za 
sofinanciranje investicij), kdaj se bo možno 
prijaviti za sofinanciranje investicij v lokal-

no javno infrastrukturo (kanalizacija Poni-
kve) in koliko odstotkov primerne porabe 
bo sofinancirane. Glede na trenutne kao-
tične razmere v državi sem mnenja, da bo 
letos težko kaj izpeljati. Dokler ne dobimo 
odobritve s strani ministrstva, ne moremo 
nadaljevati z izgradnjo podtlačne kanaliza-
cije (ostalo je še 20 %).  

Na zadnji seji občinskega sveta je bila 
sprejeta cena odvajanja in čiščenja odpa-
dnih voda, ki je osnova za priključitev na 
kanalizacijsko omrežje. Vsi boste dobi-
li pisna navodila, kako se priključiti na to 
omrežje. 

Na Upravni enoti Grosuplje smo imeli 
sestanek o komasaciji Podgora. Komasacija 
je pravnomočna. Da bo popolnoma zaklju-
čena, je treba izdelati še potrebne datoteke 
in grafične prikaze za Geodetsko upravo, 
da bo lahko novo razdelitev zemljišč vpisa-
la v zemljiško knjigo. S pripravljavcem teh 
manjkajočih podatkov so težave, čeprav je 
bilo že vse dogovorjeno, a ostala je le oblju-
ba. Z upravno enoto intenzivno rešujemo 
nastalo situacijo in upam, da jo bomo v naj-
krajšem možnem času pripeljali do konca. 

V četrtek, 12. junija, je bila valeta tako 
v Strugah in na Vidmu. Bil sem pozitivno 
presenečen nad dosežki letošnje generaci-
je. Občina Dobrepolje je z velikim zadovolj-
stvom podelila nagrade učencem, in sicer:

- za odličen uspeh v vseh devetih letih 
šolanja (knjižna nagrada in vrednosti bon 
za 85 EUR)

- za povprečno oceno vsaj 4,5 v devetem 
razredu (knjižna nagrada in vrednostni bon 
za 30 EUR)

- za odlične dosežke v atletiki (knjižna 
nagrada in vrednostni bon za 30 EUR)

Prišel čas zasluženih počitnic in dopu-
stov. Učenci in dijaki so že z vso radoživo-
stjo zajadrali v čas brezskrbnih počitnic, za 
nekatere študente pa je ostalo nekaj obve-
znosti.

Vzemimo si čas za oddih, da popolnoma 
izklopimo vsakdanje skrbi in si naberemo 
nove pozitivne energije za prihodnost. To 
lahko naredimo vsaj za kratek čas. Počutje 
bo boljše, delovna vnema pa veliko večja.

Želim Vam, da boste čas dopustov kori-
stno izrabili. u



4 junij 2014••• Iz občine •••

Tatjana Dečman-Žagar

Pri kontroli vzdrževanja občinskih cest gre 
za večletno rutino. Praviloma se med deli in 
po končanju del opravi pregled izvedenih 
del na terenu. Plačana so dela na tistih ce-
stah, ki so bila tudi dejansko opravljena.

Za ponavljanje dejstev o naslovni temi 
pri odgovorih piscu iz preteklih glasil se 
bralcem opravičujem. 

1. Da, izračun pisca članka je napačen. 
Kontrolni izračun za dela, opravljena v 
aprilu 2012, ni pokazal računskih napak 
in, ne, kontrolni izračun piscu ni na vo-
ljo, saj je ta interno delovno gradivo, ki 
ni informacija javnega značaja. Ker pisec 
razpolaga z vsemi podatki, bi bilo korek-
tno, da tisto, kar napiše, temelji na toč-
nih izračunih in preverljivih dejstvih. 

2. Cesta, ki jo je pisec priobčil na fotografiji, 
ni bila predmet obračuna za april 2012. V 
gradbenem dnevniku, ki je delovno gra-
divo, se navajajo skrajšana (poenosta-
vljena) poimenovanja, ki lahko zajemajo 
odseke različnih cest na določenem ob-
močju. Dovolila si bom podatke o vzdr-
ževanju ceste, v dnevniku navedene kot 
Bruhanja vas, interpretirati v stilu pisca. 
V letu 2012 so bili profilirani (gramozira-
ni) poškodovani odseki cest Podp. kape-

lica – 065052, Podgorica (HŠ16-065050). 
Zadnjo urejamo vsako leto. V gradbenih 
dnevnikih niso navedene, kar pisec v 
dokumentaciji lahko preveri. Torej lahko 
zaključimo, da so bila vzdrževalna dela 
na njih opravljena zastonj. Krasno. Vzdr-
ževani sta bili dve cesti, plačana samo 
ena in davkoplačevalci smo prihranili. 
Ta trditev je podobno kot piščeva o cesti 
na fotografiji – konstrukt. Resnica je ta, 
da je preddelavec v gradbeni dnevnik 
vzdrževanje odsekov na več različnih 
cestah navedel kot Bruhanja vas. 

3.  Lokalna cesta (LC) s št. ods. 065091 Pri 
cerkvi Struge–Rapljevo. Po uradni evi-
denci baze cestnih podatkov je dolžina 
makadamskega odseka te ceste 631 m, 
po evidenci izvajalca pa 650 m in v tej 
dolžini je bila obračunana. Dvomim, da 
so gramozirali 19 m asfaltnega vozišča 
te ceste, prej gre za neusklajene eviden-
ce in pri piscu za oksimoron, s katerim 
povečuje dramatičnost zgodbe.

4. Na LC s št. ods. 065101 Pri cerkvi–Mala 
gora imamo vse od leta 2011 probleme z 
gozdno proizvodnjo, ki jo v spomladan-
skih mesecih izvaja koncesionar Sklada 
kmetijskih zemljišč in gozdov (no, ni 
edini krivec). V letu 2012 je, za razliko od 
prejšnjega leta, celo pridobil dovoljenje 
za izvajanje del ob LC. Izvajalcu vzdr-

ževanja cest je bilo odrejeno, da najprej 
profilira odsek ceste, ob (na) katerem se 
dela gozdne proizvodnje ne  izvajajo, na 
ostanku ceste pa naj zakrpa le udarne 
jame. Ko je koncesionar Sklada z deli za-
ključil, je »na grobo« cesto popravil. Ob-
čani, ki se vsakodnevno vozijo po njej, so 
nas opozorili, da je bila cesta tako med 
deli kot po njih neustrezno vzdrževana. 
Zaradi tega se je ponovno profiliral od-
sek ceste, na katerem je potekala gozdna 
proizvodnja. Navedeno je preverljivo z 
dokumentacijo, ki bo na voljo organom, 
s katerimi pisec grozi v članku.
 
Večkrat sem bila priča diskreditacij g. 

Palčarja tako župana, nekdanjih in seda-
njih uradnikov občinske uprave, nekda-
njega predsednika nadzornega odbora kot 
tudi projektantov in predsednika natečajne 
komisije, zato članek izpod njegovega pere-
sa tak, kot je, poln insinuacij, ni nič novega. 
Žal moram priznati, da ne premorem tako 
vseobsegajočega strokovnega znanja, da bi 
lahko s tako vehemenco sodila o delu vseh 
na povprek. Zapisano ne bo doseglo name-
na, pisec bo še naprej krotovičil podatke 
(resnico), s katerimi bo dokazoval nespo-
sobnost in skorumpiranost svojih namišlje-
nih sovražnikov, zato s tem odgovorom jav-
no korespondenco z njim zaključujem. u

Ponovno o »reviziji« vzdrževanja občinskih cest

Žled v februarju 2014 je na področju, ki ga 
pokriva ZGS OE Kočevje, poškodoval sko-
raj 400.000 m3 lesa. Večino predstavljajo 
listavci, največ jih je bilo poškodovanih v 
zahodnem delu območja od Osilnice do 
Podplanine, Drage in Loškega Potoka ter 
na severu v okolici Velikih Lašč in nad 

Skrajni čas za sanacijo žledoloma!

Hitro se približuje 30. junij, ko preteče podaljšani rok za sanacijo v žledolomu poškodovanih iglavcev. Na Zavodu za gozdove Slo-
venije, Območni enote Kočevje ocenjujemo, da bo ob trenutnem tempu izvajanja del do tega roka sanirana le približno polovica 
vseh poškodovanih gozdov. Neizvedena dela lahko povzročijo izbruh težav s podlubniki.

Vidmom v Dobrepolju. Vendar pa več kot 
tretjino poškodovanega lesa predstavljajo 
iglavci, predvsem smreka in bor. Huje so 
bili poškodovani smrekovi odraščajoči se-

stoji v razvojni fazi drogovnjaka, predvsem 
v državnih gozdovih na Kočevskem polju 
ter v Goteniški dolini. Poleg žleda pa so le-
tos sestoje jelke prizadeli še jelovi podlub-
niki, delno zaradi manjših poškodb po žle-
du, predvsem pa zaradi lanskoletne hude 
suše. Ti sestoji, če v kratkem ne bo prišlo 
do ustrezne sanacije, predstavljajo veliko 
nevarnost za prenamnožitev podlubnikov, 
tako smrekovih kot jelovih. 

Za najbolj poškodovana območja v za-
sebnih gozdovih je bilo izdanih 14 gene-
ralnih odločb brez navedbe količine lesa in 
301 individualnih odločb v skupni količini 
skoraj 50.000 m3. Za državne gozdove je 
bilo izdanih 622 sanitarnih C odločb za sa-
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nacijo žledoloma in lubadark v skupni ko-
ličini skoraj 100.000 m3, od tega kar 80 % 
predstavljajo iglavci.

Zaradi težav z velikimi količinami po-
škodovanega lesa, s pomanjkanjem ustre-
znih izvajalcev in z zastoji na trgu z lesom 
so zasebni lastniki in izvajalci del v držav-
nih gozdovih zaprosili za podaljšanje roka 
za izvedbo sanacije. Odločbe smo podalj-
šali do konca meseca junija oziroma v le-
gah nad 800 m nadmorske višine celo do 
konca meseca julija. Za neizvedene poseke 
dreves, napadenih s podlubniki, smo izdali 
sklepe o izvršbi z dodatnim rokom.

K sreči je hladno in deževno vreme ko-
nec maja in v začetku junija upočasnilo 
razvoj podlubnikov. Ulov smrekovih pod-
lubnikov na kontrolnih pasteh je bil skro-
men, še posebej malega smrekovega luba-
darja. Predvidevamo slabši razvoj zavrtanih 
podlubnikov in njihovo ponovno rojenje v 
začetku julija, v višjih legah še nekoliko ka-
sneje. To je tudi skrajni čas za izvedbo sa-
nacije.

ZGS OE Kočevje izvaja in pripravlja ukre-
pe za zmanjšanje sekundarne škode po žle-
du zaradi namnožitve podlubnikov. Najpo-
membnejši ukrep je čim hitrejša sanacija 
poškodovanih sestojev, vključno z izvozom 

okroglega lesa iz gozda. Zelo pomembna je 
tudi vzpostavitev gozdne higiene, pri čemer 
se iz gozda pospravijo ali na pravilen način 
v kupe zložijo ostanki polomljenih vrhačev 
iglavcev. Nujno je tudi izvajanje prepreče-
valno-zatiralnih ukrepov na začasnih skla-
diščih ob kamionskih cestah v gozdovih: 
lupljenje okroglega lesa, požig okuženega 
lubja in tudi uporaba fitofarmacevtskih 
sredstev za zatiranje podlubnikov.

Za čim učinkovitejšo sanacijo gozdov 
smo na ZGS OE Kočevje organizirali tudi 
dve delavnici iz varnega dela v poškodo-
vanih sestojih, ki se ju je udeležilo kar 80 
lastnikov gozdov. u

Rdeči križ Slovenije letos že sedmo leto zapored orga-
nizira vseslovensko humanitarno akcijo "Peljimo jih na 
morje!", namenjeno zbiranju prostovoljnih finančnih 
prispevkov za brezplačno letovanje otrok in starostnikov 
iz socialno ogroženih sredin. Otroci in starostniki, ki jim s 
pomočjo humanitarne akcije omogočimo tedensko brez-
plačno letovanje na morje, prihajajo iz celotne Slovenije.

Rdeči križ Slovenije vključuje v brezplačna letovanja otro-
ke in starostnike iz socialno ogroženih sredin na osnovi 
sodelovanja s 56 območnimi združenji Rdečega križa, le-ta 
pa se povezujejo s svojimi lokalnimi centri za socialno 
delo, socialnimi službami na šolah in z drugimi strokov-
nimi službami, ki delujejo na lokalni ravni, ter seveda s 
svojimi prostovoljci, ki so vpeti v prostovoljno delo po kra-
jevnih organizacijah Rdečega križa. Na ta način območna 
združenja Rdečega križa zagotovijo, da letujejo otroci in 
starostniki, ki so najbolj potrebni vključitve v brezplačen 
program letovanja.

Cilj vseslovenske akcije "Peljimo jih na morje 2013" je 
zbrati sredstva in na morje odpeljati vsaj 500 otrok in 
100 starejših iz socialno šibkih sredin.
Z izvedenimi akcijami v letih 2008–2013 je Rdeči križ Slove-
nije s prostovoljnimi prispevki fizičnih in pravnih oseb od-
peljal na morje, v MZL RKS Debeli rtič in v MPD Frankopan 
v Punatu na Krku, 2315 otrok in 821 starejših.

O poteku akcije bomo obveščali tudi prek spletne strani 
www.rks.si/morje ter Facebook strani  
www.facebook.com/RdecikrizSlovenije.  
Vabljeni k všečkanju!

K akciji lahko posamezniki in podjetja prispevajo:
•  z nakazilom na TRR Rdečega križa Slovenije preko 

plačilnega naloga ali spletnega nakazila na:  
SI56 03100 - 1234567891, s sklicem SI00 – 937030;

•  s SMS z besedo MORJE5 na 1919,  
s katerim prispevate 5 EUR;

•  s prostovoljnimi prispevki na poslovalnicah NLB.

Hvala za vašo podporo!

Akcijo z omogočanjem zbiranja SMS donacij podpirajo 

Telekom, Si.mobil, Tušmobil, Izimobil, Debitel in T-2. Znova je 

akcijo podprla tudi Nova Ljubljanska banka, saj nam omogoča, 

da na vseh poslovalnicah NLB zbiramo prispevke, hkrati pa je 

otroke obdarila tudi s simpatičnimi praktičnimi darili.

Vseslovenska humanitarna akcija 
"Peljimo jih na morje 2014"
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IME VOLIŠČA
SKUPAJ 

VOLIVCEV
SKUPAJ 

GLASOVALO
ODDANE 

GLAS.
NEVELJAVNE 

GLAS.
SKUPAJ 

VELJAVNIH
ZA PROTI

Jakličev dom Dobrepolje, Videm 34 842 152 152 1 151 29 122

Gasilski dom Zdenska vas, Zdenska vas 59 197 57 57 0 57 9 48

Gasilski dom Hočevje, Hočevje 19 137 19 19 3 16 5 11

Gasilski dom Zagorica, Zagorica 36a 166 49 49 0 49 4 45

Vaški prostor Predstruge, Predstruge 60 452 90 90 0 90 9 81

Gasilski dom Kompolje, Kompolje 60 381 89 89 0 89 15 74

Osnovna šola Ponikve, Ponikve 38 303 69 69 0 69 9 60

DVZ Ponikve, Ponikve 76 72 19 19 0 19 6 13

OŠ Struge, Lipa 16 455 97 97 3 94 14 80

Rezultati referenduma o arhivih po voliščih

Podjetniške in druge informacije
Pripravil RC Kočevje Ribnica d.o.o.

Za natančne podatke si oglejte celotne 
razpise v uradnih listih ali na spletnih 

straneh www.podjetniski-portal.si. Vse, 
ki bi želeli na svoj elektronski naslov 

prejemati tedensko sveže informacije o 
podjetniških razpisih, sejmih, novostih iz 

poslovnega sveta, ponudbe - 
povpraševanje po izdelkih in storitvah 

vabimo, da pokličete na št. 
01/8950-610, 031/647-793 

ali pišete na e-naslov: 
info@rc-kocevjeribnica.si. Posredovanje 

informacij po e-pošti je brezplačno.

1. Javni razpis za Ukrep 112 – Pomoč mladim 
prevzemnikom kmetij za leto 2014.
Razpisnik: Ministrstvo za kmetijstvo in okolje.
Predmet razpisa: je enkratna finančna pomoč 
mladim prevzemnikom kmetij za prvi lastniški 
prevzem kmetije.
Cilj ukrepa: Spodbuditi prenos kmetije na mlajšo 
generacijo in izboljšati starostno strukturo nosil-
cev kmetijskih gospodarstev; Povečati razvojno in 
proizvodno sposobnost prevzetih kmetij; Prispeva-
ti k povečanju produktivnosti dela v kmetijstvu.
Pogoji za sodelovanje: Vlagatelji so fizične osebe, 
ki opravljajo kmetijsko dejavnost na območju Re-
publike Slovenije, so starejši od 18 let in mlajši od 
40 let oziroma, ki dopolnijo 40 let v letu prijave na 
javni razpis in prvič prevzamejo kmetijo.
Rok: do zaprtja javnega razpisa, ki se objavi na 
spletni strani MKO.
http://www.arsktrp.gov.si/si/o_agencij i/
javne_objave/javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_
pi1%5bshow_single%5d=1098

2. Javno povabilo k sodelovanju v naboru inova-
cij za celovito slovensko predstavitev izumov, 
invencij in inovacij v okviru 9. Slovenskega 
foruma inovacij.
Razpisnik: Javna agencija Republike Slovenije za 
spodbujanje podjetništva, inovativnosti, razvoja, 
investicij in turizma - SPIRIT Slovenija.

Predmet povabila: SPIRIT Slovenija, javna agen-
cija je začela z zbiranjem prijav inovacij za pred-
stavitev na 9. Slovenskem forumu inovacij, ki se 
bo odvijal 12. in 13. novembra 2014 v Ljubljani. 
Vse prijavljene inovacije bomo na kratko pred-
stavili v nacionalnem Katalogu slovenskih inovacij 
2014 in na spletu, najboljšim pa ponujamo tudi 
možnost brezplačne predstavitve s plakatom 
in svojo inovacijo na posebej opremljenem raz-
stavnem prostoru.
Rok: Spletne prijave sprejemamo do prejema 
prvih 200 prijav oziroma najkasneje do 18. 9. 
2014.
http://www.spiritslovenia.si/razpisi/2014-05-21-
Javno-povabilo-k-sodelovanju-v-naboru-inovacij-
za-celovito-slovensko-predstavitev-izumov-inven-
cij-in-inovacij-v-okviru-9-Slovenskega-foruma

3. 2. javno povabilo za zbiranje ponudb v okviru 
programa "Mentorstvo za mlade".
Razpisnik: Javni sklad Republike Slovenije za 
razvoj kadrov in štipendije.
Predmet povabila: je sofinanciranje upravičenih 
stroškov izvajanja mentorstva. Upravičeni stroški 
so vezani na stroške mentorja, ki izvajajo men-
torstvo za mlade iz ciljne skupine, ki jih delodaja-
lec zaposli s pomočjo subvencije za zaposlitev za 
polni delovni čas za obdobje 12 mesecev. Ciljne 
skupine so: zaposleni pri izbranih delodajalcih, ki 
bodo izvedli program mentorstva in iskalci zapos-
litve do 30 let.
Rok: do razdelitve razpoložljivih sredstev oz. na-
jkasneje do 30. 9. 2014.
http://www.sklad-kadri.si/si/razpisi-in-objave/
razpis/n/2-javno-povabilo-za-zbiranje-ponudb-v-
okviru-programa-mentorstvo-za-mlade-176-jp/

4. Javni razpis za zbiranje prijav za kandidaturo 
za Priznanje Republike Slovenije za poslovno 
odličnost za leto 2014.

Razpisnik: Vlada Republike Slovenije, Odbor za 
priznanja RS za poslovno odličnost.
Predmet razpisa: Priznanje Republike Slovenije 
za poslovno odličnost je najvišje priznanje Repub-
like Slovenije za dosežke na področju kakovosti 
proizvodov in storitev ter kakovosti poslovanja kot 
rezultata razvoja znanja in inovativnosti. Priznanje 
spodbuja slovenske organizacije k uvajanju sis-
temov sodobnega, učinkovitega in celovitega 
doseganja poslovne odličnosti ter hkrati daje 
prejemnikom priznanja večjo moč pri njihovi 
konkurenčnosti doma in v svetu.
Rok: 22. 9. 2014, do 16. ure.
http://www.mirs.gov.si/si/novinarsko_sredisce/
novica/article/1383/5824/2f8904374f24a95b
3abeb2f69a6987d0/

5. Javni razpis št. 1/2014 za podelitev Znakov 
kakovosti v graditeljstvu 2014.
Razpisnik: Gradbeni inštitut ZRMK.
Predmet razpisa: Ocenjevanje izdelkov in storitev 
s področja graditeljstva. Dobitniki ZKG bodo 
imeli priložnost promovirati pridobljeno priznanje 
v okviru sejmov ali drugih javnih in strokovnih 
prireditvah.
Rok: do 28. 11. 2014. 
http://www.gi-zrmk.si/GC/dejavnostRazpis.aspx

6. Razpis kreditov za nova delovna mesta in 
obratna sredstva (Mikrokrediti) za leto 2014.
Razpisnik: Razvojni center Novo mesto d.o.o.
Predmet razpisa: so krediti za samozaposlitev 
podjetnikov začetnikov in fizičnih oseb z dopolnil-
no dejavnostjo na kmetiji, ki so realizirali samoza-
poslitev od 1. 1. 2013 dalje in v letu 2013 niso ko-
ristili mikrokredita RC ter krediti delodajalcem (do 
50 zaposlenih) za nova delovna mesta realizirana 
od 1. 1. 2014 dalje ter krediti za obratna sredstva 
kreditojemalcem, ki so iz razpisanih sredstev Ga-
rancijske sheme za Dolenjsko (GSD) za leto 2014 
prejeli kredit za nakup opreme ali ekološkega 
tovornega vozila. Prosilec lahko zaprosi za kredit 
za samozaposlitev le enkrat. Razpisana sredstva 
zagotavljajo ZRSZ in občine.
Rok: do 31. 12. 2014.
Razpisna dokumentacija: Vlogo za kredit in ga-
rancijo lahko prosilec prejme v Razvojnem cen-
tru Kočevje Ribnica d.o.o., Trata XIV 6a, 1330 
Kočevje, kontaktna oseba Tomaž Lovšin, Tel: (01) 
895-06-10. u
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Rezultati volitev v evropski parlament 2014

Volilna enota: 4 LJUBLJANA-BEŽIGRAD ◆ Volilni okraj: 3 GROSUPLJE

1 KACIN - KONKRETNO 231 2,86 %
1 JELKO KACIN 184
2 POLONA SAGADIN 2
3 DORIJAN MARŠIČ 2
4 FAILA PAŠIČ BIŠIČ 5
5 ANDREJ LAVTAR 0
6 TATJANA GREIF 1
7 JURE PUCKO 2
8 SARA KARBA 1

2 DRŽAVLJANSKA LISTA IN ZAVEZNIŠTVO LIBERALCEV 
ZA EVROPO

60 0,74

1 SENKO PLIČANIČ 29
2 POLONCA KOMAR 1
3 MARKO PAVLIŠIČ 5
4 VESNA ALABER 4
5 MILAN DUBRAVAC 7
6 EMINA HADŽIČ 2
7 MONIKA BRAČIKA 0
8 MIHA ISTENIČ 2

3 KOALICIJA ZDRUŽENA LEVICA (DEMOKRATIČNA 
STRANKA DELA – DSD, INICIATIVA ZA DEMOKRATIČNI 
SOCIALIZEM – IDS IN STRANKA ZA EKOSOCIALIZEM IN 
TRAJNOSTI RAZVOJ SLOVENIJE – TRS

306 3,79 %

1 VIOLETA TOMIČ 170
2 DUŠAN PLUT 28
3 LUKA MESEC 8
4 JASMINKA DEDIČ 0
5 JANEZ POŽAR 1
6 LARA JANKOVIČ 16
7 BRANIMIR ŠTRUKELJ 11
8 PETRA REZAR 5

4 SLOVENSKA NACIONALNA STTRANKA – SNS 212 2,62 %
1 ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI 170
2 SERGEJ ČAS 0
3 HELENA RUPAR 1
4 ALENKA JELENOVIČ 1
5 JOS ZALOKAR 2
6 KATARINA LANGUS ŠELIGO 1
7 JELENA MILJKOVIČ 0
8 FOLKO PUCONJA 1

5 VERJAMEM! LISTA DR. IGORJA ŠOLTESA 598 7,40 %
1 IGOR ŠOLTES 422
2 KATARINA KOŠAK 9
3 BOŠTJAN HORVAT 1
4 MOJCA BLAS 3
5 IZTOK PRISLAN 4
6 MONJA REŽONJA 2
7 GREGOR VELIČKOV 3
8 DIANA TERNAV 1

6 NSi IN SLS 1.785 22,08 %
1 LOJZE PETERLE 871
2 ALEŠ HOJS 36
2 MONIKA KIRBIŠ ROJS 11
4 NEŽA PAVLIČ 6
5 VIDA ČADONIČ ŠPELIČ 28
6 JAKOB PRESEČNIK 14
7 LJUDMILA NOVAK 169
8 FRANC BOGOVIČ 155

7 SOCIALNI DEMOKRATI IN STRANKA EVROPSKIH 
SOCIALISTOV

453 5,60 %

1 IGOR LUKŠIČ 87
2 TANJA FAJON 197
3 MOJCA KLEVA KEKUŠ 42
4 ANTON BEBLER 18
5 MARINKA VOVK 3
6 MATEVŽ FRANGEŽ 3
7 LJUBICA JELUŠIČ 15
8 PATRICK VLAČIČ 10

Vpisanih v vol. imenik: 30.958
Vpisanih v vol. imenik: 30.958
Vpis. v seznam invalidov: 0
SKUPAJ VOLIVCEV: 30.958 

Oddanih glasovnic: 8.340
Neveljavnih glasovnic: 257 (3,08 %)
SKUPAJ VELJAVNIH: 8.083

Glas. volivcev po imeniku: 8.340
Glas. volivcev sl potrdili: 0
Glas. po sez. vol. invalidov: 0
SKUPAJ GLASOVALO: 8.340 (26,94 %)

8 SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA –SDS 2.943 36,41 %
1 MILAN ZVER 1.653
2 ROMANA TOMC 266
3 PATRICIJA ŠULIN 11
4 ANŽE LOGAR 35
5 DAMIJAN TERPIN 19
6 CARMEN MERČNIK 6
7 VLASTA KRMELJ 11
8 ANDREJ ŠIRCELJ 72

9 SLOVENSKI NAROD 16 0,20 %
1 BOGOMIL KNAVS 7
2 JANICA MILLONIG 0
3 DUŠAN EGIDIJ KUBOT TOTISLO 2
4 IVICA KRAJNC 1
5 MIHA MAJC 0
6 SIMONA DREV 2

10 PIRATSKA STRANKA SLOVENIJE 168 2,08 %
1 ROLANDO BENJAMIN VAZ FERREIRA 103

11 SOLIDARNOST 113 1,40 %
1 DUŠAN KEBER 55
2 MARJUTKA HAFNER 6
3 DAMJAN MANDELC 5
4 NATAŠA OSOLNIK 5
5 TJAŠA UČAKAR 3
6 JOŽE PIRJEVEC 3
7 MANCA URŠIČ ROSAS 1
8 LENART ZAJC 3

12 ZELENI SLOVENJE 54 0,67 %
1 VLADO ČUŠ 5
2 BARBARA CENČIČ KRAJNC 5
3 MARTIN GORJANC 1
4 NIVES GRLJ 4
5 MARKO MITJA FEGUŠ 4
6 TAMARA GALUN 4
7 FRANC BRANKO VIVOD 0
8 ANDREJA GALINEC 6

13 DeSUS – DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV 
SLOVENIJE

399 4,94 %

1 IVO VAJGL 273 
2 MARIJA PUKL 22
3 IZIDOR SALOBIR 1
4 INGEBORG IVANEK 0
5 BOJAN BRATINA 4
6 JANA JENKO 7
7 ANTON DRAGAN 3
8 MARJANA KOTNIK POROPAT 0

14 SANJSKA SLUŽBA 304 3,76 %
1 UROŠ URŠIČ 60
2 DAVID BRESKVAR 26
3 BARBARA LOŽAR 48
4 BOŠTJAN NOVAK 15
5 KSENIJA KORENJAK KRAMAR 14
6 ANDREJA KORADE 6
7 MARKO KORENJAK 20

15 POZITIVNA SLOVENIJA 381 4,71 %
1 JOŽE MENCINGER 304
2 MELITA ŽUPEVC 5
3 VALERIJA MEDIC 4
4 JERKO ČEHOVIN 0
5 MIRJAM BON KLANJŠČEK 1
6 MARJAN SEDMAK 0
7 BRITTA BILAČ 5
8 PETER VILFAN 7

16 ZARES 60 0,74 %
1 DARJA RADIČ 32
2 ANDREJ RUS 3
3 IVANA GORNIK 0
4 VITO ROŽEJ 2
5 SIMONA POTOČNIK 1
6 MATIC SMREKAR 0
7 CVETKA RIBARIČ LASNIK 1
8 PAVEL GANTAR 5
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Praznovanje 20-letnice vrtca
V tem šolskem letu smo se v našem vrtcu v okviru akcije Dobro delo dobro dene z različnimi dobrimi deli in pozornostmi  spominjali  
dvajsetletnice našega vrtca. Oktobra 1993 je grosupeljski vrtec na PŠ Kompolje ustanovil dislocirano enoto Ciciban z enim oddel-
kom. Z ustanovitvijo občine Dobrepolje 1995 je ta oddelek prišel v sklop JVIZ OŠ Dobrepolje. V letu 1998 je bil zgrajen  prizidek 
pri šoli, kjer so bile v pritličju narejene tudi štiri igralnice vrtca Ringaraja. Vse do preloma tisočletja je bila ena igralnica prazna. Po 
letu 2001 se je vključenost v vrtec hitro povečevala. V letu 2006 je bila narejena idejna zasnova dozidave vrtca s tremi oddelki. Do 
realizacije ni prišlo. V zadnjih letih gostuje vrtec v štirih učilnicah, učenci pa imajo pouk v Jakličevem domu in pogosto tudi v avli.

Ivan Grandovec, ravnatelj, 
foto: Jernej Stare

Kljub pomanjkanju prostora sodelujemo v 
našem vrtcu v raznih projektih zavoda za 
šolstvo. Od leta 2009, ko je vrtec dobil po-
močnico ravnatelja Cvetko Košir, izvajamo 
v nekaterih oddelkih tudi program Korak 
za korakom. 

Že od samega začetka uvajata naši vzgo-
jiteljici Marija  Žnidaršič in Darja Erčulj v 
vrtec dejavnosti, ki so povezane z boga-
tim ljudskim izročilom. To delo je naredi-
lo korenine v vseh oddelkih in je preraslo 
v sodelovanje vrtca z raznimi društvi ter 
ustanovami v naši občini. Starši, babice in 
dedki dajete s svojim vključevanjem v naše 
vzgojno-izobraževalno delo poseben pečat. 
To odprtost vrtca vsrkavajo naši malčki, ki 
znajo kljub prostorski stiski sodelovati s šo-
larji, s katerimi se vseskozi srečujejo na ho-
dnikih in ob raznih srečanjih, ko jim učenci 

predstavljajo svoje dosežke. Ganljivo je bilo 
srečanje otrok vrtca  ter učencev osmega 
in devetega razreda, ki so iz rok najmlaj-
ših prejeli priponko Srečkota, s katero so 
se najmlajši zahvalili učencem za njihovo 
prijaznost ob srečevanjih ter jim zaželeli 
vse dobro v nadaljnjem življenju. Vzorno 
je tudi sodelovanje učencev Glasbene šole 
Grosuplje z našim vrtcem.

Ob koncu bi se rad zahvalil županu, 
svetnikom in vsem, ki nam pomagate, da v 
okviru predšolske vzgoje nudimo otrokom 
varno bivanje in vodimo njihov razvoj v do-
bre, samostojne ter odgovorne državljane. 
Po vključitvi kompoljskega oddelka vrtca v 
naš zavod so minila tri leta, da je bil zgra-
jen vrtec na Vidmu. Prepričan sem, da vsi 
želimo, da bi bil prej kot v treh letih zgra-
jen novi vrtec, kjer bi tudi naši otroci imeli v 
predšolskem obdobju podobne materialne 
pogoje kot mnogi njihovi sovrstniki v naši 
državi. u
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Marija Žnidaršič,  
organizacijski vodja vrtca

Ob praznovanju 20-letnice vrtca v Dobre-
polju se delavci  vrtca posebej zahvaljuje-
mo vsem, ki ste se udeležili praznovanja. 
Zahvala staršem, ki ste prišli s svojimi  
otroki na praznovanje, ter posebna za-
hvala vsem prijateljem različnih društev 
in institucij.

Posebna zahvala Društvu podeželskih 
žena Dobrepolje - Struge, ki so vsem obi-
skovalcem ponudile različne vrste kruha 
z namazi in pecivo. Z društvom vseskozi 
sodelujemo in članice so vedno pripra-
vljene sodelovati  in pomagati na različne 
načine – hvala vam!

Zahvaljujemo se Čebelarskemu dru-
štvu Dobrepolje za vse medene zajtrke, 
ki jih pripravijo vsako leto. Zahvala za vse 
medenjake in ostalo ponudbo na stojnici 
ob našem praznovanju.

 Zahvala Turističnemu društvu Do-

brepolje za predstavitev različnih poti, 
zgibank in za povabilo na Dobrepoljsko 
vandranje. 

Zahvaljujemo se Zdravstvenemu domu 
Grosuplje za skrb za zobno preventivo, 
saj nas medicinska sestra obišče večkrat 
letno in s svojo pripravljenostjo skrbi  za 
pravilno umivanje zob. Hvala za predsta-
vitev na stojnici.

S krajevno knjižnico smo prijatelji in 
se medsebojno obiskujemo, povezujemo, 
si izmenjujemo izkušnje, predvsem pa 
skrbimo za branje najmlajših in njihovih 
družin. Hvala za vse prijetne urice, za de-
lavnice  in vašo predstavitev ob 20-letni-
ci.

Futsal klub Dobrepolje  skrbi za gibal-
no dejavnost otrok in zahvaljujemo se 
jim, da so se predstavili na stojnici. 

Starejši in otroci se morajo povezovati 
in mi se tega zavedamo, zato sodelujemo 
tudi z domom sv. Terezije, ko obiskujemo 
oskrbovance enkrat mesečno. Ob našem 

praznovanju so se nam pridružili, zato 
najlepša hvala za sodelovanje.

Na praznovanju 20- letnice so se pred-
stavile tudi  plesalke skupine Zumba, ki 
prihajajo iz našega vrtca.

Zahvala in čestitke našim dolgoletnim 
prijateljem – Glasbeni šoli Grosuplje, eno-
ta Dobrepolje, ki letos praznuje 40 let de-
lovanja. Z njimi sodelujemo vseh dvajset 
let. Prirejajo nam koncerte, predstavljajo 
različne inštrumente in se z nami druži-
jo. Naši otroci postanejo učenci glasbene 
šole in se tako vračajo v vrtec.

Naj omenim še različna gasilska dru-
štva  (posebej PGD Zdenska vas, Zagorica, 
Videm), ki z nami sodelujejo vsako leto, 
vendar se nam zaradi slabega vremena 
niso pridružili pri praznovanju.  Zahva-
ljujemo se jim za vso pomoč in njihovo 
pripravljenost  sodelovati.

Tudi člani ZŠAM so vedno pripravljeni 
priskočiti na pomoč; zlasti na pohodih, in 
prav lepa hvala tudi njim. u

Zahvala našim prijateljem iz različnih društev in institucij
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Darja Erčulj in Mateja Lohkar

Igor, očka našega Jakoba, nam je 
razkazal celoten potek razreza hlo-
da. Sprehodili smo se po celotnem 
objektu žage, spoznali stroje, delav-
ce na žagi  in prikaz posamezne faze 
razrezovanja hloda od začetka do 
končnega izdelka. Otroci so z zani-
manjem opazovali delovanje žage, 
možnost smo imeli videti razklada-
nje hlodov s tovornjaka. Poskrbeli 
so za varen ogled celotnega objekta. 
Pogorelčevi so nam pripravili tudi 
mizarsko delavnico. Vsak otrok si je 

sam izdelal iz vnaprej pripravljenih 
elementov pručko.

Po končanem ogledu žage so otro-
ci uživali na igralih, v vožnji s trak-
torjem in poganjalčkom.  Posladkali 
smo se z dobrotami, katere je pripra-
vila Tina, mamica našega Jakoba.

Družini Pogorelc se zahvaljujemo 
za lepo in poučno dopoldne, brezpla-
čen prevoz otrok iz vrtca do Podtabo-
ra in nazaj.

Na tem mestu pa bi se skupina Pi-
kapolonice zahvalila tudi  Mizarstvu 
Boštjan Hrovat s.p. iz Bruhanje vasi 

Obisk vrtčevskih otrok na žagi Pogorelc
V skupini Pikapolonice smo imeli tedensko temo spoznavamo les. V okviru teme smo se v petek, 30. 5. 2014, 
odpeljali na izlet v Podtabor, kjer smo si ogledali žago Pogorelc.

za celoletno sodelovanje. Boštjan je brez-
plačno ustregel  vsaki naši želji, pripravil 
nam je elemente za ptičjo hišico, popravil 
didaktične igrače  in nas celo leto zalagal 
z odpadnim materialom iz lesa, katerega 
smo uporabili za igro z naravnim materi-
alom. u
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Vzgojiteljice Tanja Tegel, Sabina Novak  
in Sonja Levstek

Na taborih otroci razvijajo interes in zado-
voljstvo ob odkrivanju širšega sveta zunaj 
domačega okolja. Seznanjajo se z varnim 
vedenjem in se učijo živeti in ravnati varno 
v različnih okoljih: pri igri, športu, družab-
nih srečanjih, na izletu, pohodih. Pridobi-

vajo si nove življenjske izkušnje, ko za nekaj 
časa odidejo od doma brez staršev. Navaja-
jo se na samostojnost, odgovornost in skrb 
za osebne stvari in higieno. Sproščeno iz-
vajajo naravne oblike gibanja, spoznavajo 
vlogo narave in čistega okolja v povezavi 
z gibanjem v naravi. Spoznajo oblačila in 
obutev, primerno za pohodništvo. Vzpo-
stavljajo in uživajo v prijateljskih odnosih 

z otroki, negujejo, spodbujajo in razvijajo 
čutno doživljanje z usmerjanjem poveča-
ne pozornosti v občutenje telesa, tipanje, 
opazovanje in poslušanje sebe ter izbranih 
virov iz okolja. Učijo se orientacije v novih 
bivalnih prostorih in v naravnem okolju.

Na Pokljuki smo se imeli zelo lepo, tudi 
vreme nam je bilo naklonjeno.

Bila je nepozabna dogodivščina! u

Potep otrok iz skupine Ježki na Pokljuki
V mesecu maju smo se z otroki odpravili na tridnevni tabor na Pokljuko.

Klara Sadar

Folklorno skupino naše šole obiskujem od 
2. razreda dalje. Od samega začetka razi-
skovanja običajev naše doline, ki jih vedno 
znova odkrivam na več različnih načinov, 
me po enem delu te poti vodita mentorici 
Martina Prhaj in Majda Blatnik. V 2. razre-
du, ko sem začela obiskovati folkloro, smo 
imeli le eno skupino, čez čas smo se združili 
s folklorno skupino naše podružnične šole 
Ponikve, sedaj pa smo vsi skupaj razdeljeni 
na starejšo in mlajšo skupino, saj se veliko 
otrok želi pridružiti folklori, na kar je šola 
še posebej ponosna. Mlajšo skupino vodita 
Martina Prhaj in Mateja Hočevar. To sku-
pino obiskujejo učenci od 2. do 4. razreda, 
starejšo skupino pa sestavljamo učenci od 
5. do 9. razreda. Mentorici za vsakega od 
nas najdeta dobro besedo in vzpodbudno 
grajo, kar nas izpopolnjuje in vodi do odlič-

nih ciljev, ki smo jih že dosegli in jih še lah-
ko bomo.

 Vse te cilje pa dosegamo s trdim delom 
na rednih vajah, ki jih imamo v četrtek 7. 
uro v šolski telovadnici. Včasih vaje tudi od-
padejo, zato imamo pred vsakim tekmova-
njem en teden intenzivnih vaj, kamor vseh 
28 članov z veseljem prihaja. Pomembno je, 
da se vsak trudi po svojih najboljših močeh, 
saj le tako najdemo skupen ritem in dobro 
opravimo svoje naloge. Trdo delo je odraz 
vseh naših dosežkov. Večkrat smo dosegli 
že priznanje na državni ravni tekmovanja, 
najbolj pa smo ponosni na gostovanje v 
Turčiji, kjer smo spoznali različne kulture 
z različnimi običaji, kar nam je dalo obse-
žnejši pogled na ljudske plese in običaje. 

 Moj osebni vtis na folkloro se še vedno 
oblikuje, lahko pa povem, da sem se v teh 
sedmih letih veliko naučila in spoznala del 
krasne dediščine, ki so nam jo zapustili naši 

dedki in babice, pa tudi starejši, ki so svoj 
običajen dan spremenili v kulturno dedi-
ščino. Zelo sem proti spreminjanju običaja 
z raznimi novitetami. Pomembno se mi zdi, 
da stvari ohranimo take, kot smo jih pre-
jeli, in jih ne posodabljamo. Zato se tudi 
imenuje kulturna dediščina. Če bi to spre-
minjali, se ne bi več imenovala dediščina, 
ampak bi postala del vsakdanjika. Mislim, 
da našima mentoricama to uspeva, saj se 
trudita, da je čim več stvari prikazanih tako, 
kot so jih prikazovali pred nami. Skupino 
rada obiskujem in se v njej tudi dobro po-
čutim. Upam, da bo po tej dejavnosti še na-
prej toliko povpraševanja kot sedaj. Še po-
tem, ko se bo zamenjalo več generacij, da 
bodo lahko bili tudi naši otroci del zgodo-
vine. Mentoricama pa želim še naprej veli-
ko uspehov pri poučevanju mladih upov za 
prihodnost. u

Moj pogled na folklorno skupino



12 junij 2014••• Iz šole •••

Ema Sevšek

Na VSESLOVENSKI literarni natečaj 
MOJA RODNA DOMOVINA, ki sta ga 
že tradicionalno razpisala OŠ Vič Lju-
bljana in Območno združenje vojne za 
Slovenijo mesta Ljubljane, se je po uri 
uvodne motivacije dolgega branja od-
lomkov o domoljubju znanih slovenskih 
pisateljev prostovoljno odzvalo več de-
vetošolcev in skoraj vsi sedmošolci.

Razveselili smo se sporočila, da sta 

kar dve nagrajenki z naše šole, in sicer 
Katarina Hekič in Eva Žnidaršič, obe 
učenki 9. b razreda.

Namen tega že tradicionalnega lite-
rarnega natečaja  je vzbujati in ohranja-
ti narodno zavest pri osnovnošolcih. V 
svojih razmišljanjih, črticah, anekdotah, 
pesmih so slovenski učenci od 6. do 9. 
razreda na sebi lasten način in prosto-
voljno izkazali spoštovanje do prostora, 
v katerem smo se rodili, v katerem  ži-
vimo, in ponos na ta prostor, predvsem 

pa je letošnji literarni natečaj temeljil na 
spoštovanju do maternega jezika. 

Zaključna prireditev je bila letos 18. 6. 
v Ljubljani za vse slovenske nagrajence. 
Popeljali so se z ladjico po Ljubljanici, 
na osrednji slovesnosti so učenci prebi-
rali odlomke iz svojih besedil, priznanja 
pa jim je podelil predsednik Slovenije 
Borut Pahor.

Dan, ki se ga bodo nagrajenci, njiho-
vi starši in mentorji še dolgo spominja-
li. u

Eva Žnidaršič (JVIZ OŠ DOBREPOLJE)

Od nekdaj sem se počutil, kot da nikomur 
ne pripadam. Moje življenje je bilo povsem 
boleče, povprečno: nerazumevajoči starši, 
nesposobni učitelji ter kot ljubek dodatek 
cel kup sošolcev in sošolk, ki komaj čakajo, 
da te lahko mučijo, tepejo, žalijo, se ti sme-
jo, kot da jim je to dano za njihovo življenj-
sko poslanstvo.  

Ko sem prvič slišal za besedno zvezo 
pripadnost domovini, sem ostrmel. Kaj 
tudi to obstaja? Moja družina je ne ravno 
domovinsko obarvana, če vam malo polep-
šam položaj. Gre za to, da imata moja star-
ša neko zmedeno zamisel, da jima država 
dolguje vse spoštovanje za njuno delo. Zato 
sem bil že vzgojen v duhu nespoštovanja 
domovine. Vsak teden smo namesto obi-
skov starih staršev ali sprehodov v naravo 
odšli na proteste za večje pravice svobo-
dnih umetnikov. Tako kot moja starša nista 
sodila v državo, jaz nisem v to družino. Ne 
moram reči, da nisem bil ljubljen, a ko sem 
poslušal ostale govoriti o družini in domu, 
so imeli nekakšen lesk v očeh. Težko ga 
opišem. Težko povem, kaj pomeni.  Vem 
pa, da ga jaz nisem imel. Do tistega četrtka 
zvečer.

Čakal sem, da se je kazalec premaknil na 
mesto, kamor je spadal, saj to pomeni, da je 
moj dan končan ter lahko zaplavam v de-
želo, kjer sem jaz lahko tisto, kar želim biti. 
Ko sem si že rutinsko umival zobe in obla-

čil pižamo, je nekdo potrkal na vrata. Prva 
misel – vlomilci. Z vodno pištolo v roki sem 
začudeno gledal, kako sta v sobo vstopila 
mama in oče. Takoj sem vedel, da si bom 
ta večer zapomnil še dolgo potem, ko ga bo 
že zdavnaj konec.

»Ker nama ta stvar preveč teži dušo in 
nama zaustavlja umetniški proces, se nama 
zdi prav, da izveš, da si posvojen. Z očetom 
nisva mogla imeti otrok, zato sva se odločila 
za posvojitev. Vedno sva te imela rada, kot 
svojega  ...« Nisem mogel več. Poslušati. Se 
pretvarjati, da me njun egoizem ne boli v 
dno duše. Da sta to povedala samo zato, da 
se onadva ne bi slabo počutila. Kaj pa jaz? 
Kdaj bom pa prišel na vrsto jaz? Vedno je 
bil pomemben samo njun umetniški pro-
ces. Nikoli v mojem otroštvu nista dajala 
prednosti meni. Nikoli.

Pograbil sem kolo in se odpeljal. Najprej 
sem mislil, da se peljem neznano kam, nato 
pa sem prepoznal ozko makadamsko pot, 
ki je vodila do prečudovitega slapa. Tukaj 
sem se lahko drl od bolečine, žalosti, jeze 
in vsega tistega, kar se more vsak naučiti 
potlačiti vase. Odkar pomnim, ni bilo tukaj 
nobenega sprehajalca ali tekača. Nikogar, ki 
bi mi kalil mir. Lahko sem stresel vsa svo-
ja čustva iz sebe in se vsaj malo osvobodil 
bremena …

Doma me je na postelji čakalo pismo ter 
ogromno denarja. V pismu je bila poveda-
na vsa zgodba:

»Z očetom predvidevava, da bi rad spo-

znal  svoje biološke starše. Na agenciji so 
nama dali naslov ter imeni in priimka star-
šev, po katerih si podedoval gene. Te in-
formacije so stare že devetnajst let, saj sva 
jih dobila takoj ob posvojitvi. Zraven sva 
ti priložila nekaj denarja, ki ga hraniva že 
nekaj časa. Porabi ga varno. Glede šolanja 
ne skrbi. Z ravnateljico smo se dogovorili 
za možnost odložitve študija. Odločitev je 
tvoja.«

Vse, česar jima do sedaj nisem mogel 
povedati, sem stlačil v pismo ter ga dal na 
kuhinjsko mizo. Vzel sem nekaj najnujnej-
ših stvari, denar, pismo, ki sta ga napisala 
starša, ter odšel. In tako se je moje potova-
nje začelo.

V Slovenijo. Takoj ko se je knjižnica od-
prla, sem se pozanimal, kje je ta država ter 
kako je najlažje in najhitreje priti tja. Peljal 
sem se z različnimi letalskimi družbami, 
kar nekajkrat presedal ter predvsem ugoto-
vil prednosti in slabosti letalskega prome-
ta. Po dveh dnevih slabe hrane in slabega 
spanca sem pristal v Sloveniji. Med presto-
panjem iz enega v drugo letalo sem našel 
knjigarno. V njej sem kupil nekaj knjig o 
Sloveniji. Če v knjigah ne pretiravajo, je to 
dežela na obrobju Alp in Jadranskega mor-
ja, na vratih sosede Italije, z mogočno nem-
ško tradicijo na severu, s klicem slovanske-
ga juga in vzhoda; tam se na stežaj odpira 
proti širni Panonski kotlini in vztrajno pre-
maguje prve obronke Dinarskega gorovja. 
Dežela na prehodu, na stičišču slovanske, 

Katarina Hekič in Eva Žnidaršič,  
nagrajenki vseslovenskega literarnega natečaja Moja rodna domovina          

Poti življenja



junij 2014 13••• Iz šole •••

germanske in romanske kulture. Je razbur-
ljivo drugačna, a tako preprosto domača. 
Množica zanimivih posebnosti daje slo-
venski pokrajini značilen pečat. Ravno to, 
kar potrebujem.

Ko sem izstopil iz letala, se je nekaj v 
meni premaknilo. Nekaj, kar sem iskal celo 
življenje. Nekam spadam. Ne moram vam 
povedati zanesljivo, a mislim, da sem imel 
tisti pogled ves čas v očeh. Tisti pogled, ki 
sem ga najbolj zazidaval. Takoj sem vedel, 
da sem našel dom. 

Nisem šel takoj iskat svojih bioloških 
staršev, saj je ta neverjeten občutek pripa-
dnosti ter prijaznosti ljudi preveč lep, da bi 
ga pokvaril, če bi bil razočaran nad starši. 
Odpravil sem se na morje, v gore, nižine 
in obiskal še veliko drugih stvari, ki jih je 
ponujala ta neokrnjena narava. Ter jezik, ki 
ga popolnoma nič nisem razumel, vendar 
je bila pokrajina brez njega nepopolna. In 
odločil sem se: Ni pomembno, ali bom raz-
očaran nad starši – to ni moj zadnji obisk 
te države, saj mi je prinesla s svojo lepoto 
toliko prelepe melodije v srce, kolikor je ni-

sem občutil ves čas svojega življenja. Res, 
vse zgodi z razlogom.

Po dvotedenskih izletih sem šel na lov 
za starši. Iskal sem jih cel dan. Zaman. Ti-
sti naslov ni obstajal več, tisto stavbo so 
pred leti porušili. V sosednji hiši je živela 
prijazna starejša ženska. Brez pomisleka 
je poklicala svojo hčer, da ji je prevajala v 
angleščino. Povedala mi je, da je že pred 
leti mlajši par odšel iz tiste stavbe, ker pa 
je nista ne uporabljala ne obnavljala, se je 
ob velikem deževju strop porušil. Ker stav-
ba ni bila več primerna za bivanje, tam ni 
več naslova. A je povedala, kam naj bi se ta 
mladi par preselil. 

Ne več tako mlad par je sedel na verandi. 
Takoj  sem vedel. Podedoval sem mamine 
lase in njen nos ter očetove oči.  Trenutek, 
ki sem ga čakal toliko časa.

Ni bilo treba besed. Le smrtna tišina. Po 
kaj sem sploh prišel? Že starša sta v pismu 
napisala, da so me dali v posvojitev, ker sta 
imela pred seboj karieri, ki ju nista hotela 
končati zaradi mene. Ko sem že mislil oditi, 
sem zaslišal: »Zelo si zrastel, sine«. Verjetno 

je bil oče. Padli smo si v objem, ni manjkalo 
solz ne na eni ne na drugi strani.   

 Po dobrih dveh tednih sem ju poklical.  
Povedal sem jima tisto, kar mislim, da bi 
morala vedeti. Da se jima zahvaljujem, ker 
sta me vzgojila v takega, kot sem, ker sta me 
pustila na to potovanje, a da moj dom ni 
v Avstraliji. Sloveniji pripadam, v Slovenijo 
spadam.  Zaposlil se bom v očetovem pod-
jetju ter prenovil zapuščeno hišo, v kateri 
se je le kratek čas razlegal otroški jok. Da se 
mislim učiti slovenščine.  Ter da obljubim, 
da ju bom enkrat letno prišel obiskat. 

Ustvaril sem si družino in mnogi se ču-
dijo mojemu napredku v znanju slovenšči-
ne. Kar sem se v letih svojega bivanja na 
Zemlji naučil, je to, da je domovina ena 
sama. Ni pomembno, ali se tega zavedaš 
prej ali pozneje, kot je v mojem primeru – 
ko se začneš zavedati, to ponosno poveš. 
Čeprav sem polovico življenja živel v Av-
straliji, se imam za Slovenca. In na to sem 
ponosen! u

Mentorica: Ema Sevšek

Katarina Hekič (JVIZ OŠ DOBREPOLJE)

Dom in vino se razlijeta v domovino. Vino 
nas Slovence bogati, nas okrepi in pogu-
mne naredi. Naša domovina –  Slovenija, 
naš ponos, tu vedno bo naš prvotni dom. 
V domovini ne obstajaš ti, jaz, ampak mi. 
Služim domovini iz srca resnično, iz duše 
čiste, iz želje, da dokažem, kdo smo, iz hre-
penenja, da nam bo uspelo, čeprav smo 
tako majhni. Srce, ki daruje vsak utrip za 
deželo. Pot, ki me obliva, pa ve, da sem le 
na pol svojih zmožnosti. Misli so v napadu, 
oči iščejo svoje mesto, pospešujem korak 
za korakom in iščem svoja obzorja, iščem 
način, kako bi ubranil svojo deželo. Deželo, 
ki jo ljubim in bi zanjo ubijal. Saj ona je vse, 
kar mi je ostalo. 

Moje življenje je ena dolga, razvlečena 
pesem, ki ne pride in ne pride do refrena.                                                                     
»Vsakič, ko se mi zazdi težak korak, se spo-
mnim na svojo družino. Družino, ki so mi 
jo pobili v vojni. Od takrat naprej sovražim 
vse, tudi tiste, ki me imajo radi. Ko izgubiš 
družino,  izgubiš vse, tla pod nogami … 
nebo se zniža do zemlje.  Zvezde že zdav-
naj ne obstajajo. Majhen si, nemočen, obu-
pan, ujet v najzapletenejšo mrežo in sovra-
žiš vse, vse, ves svet … V zadnjih letih sem 
izgubljen kot še nikoli, zrušen lebdim tam 
nekje v svojem svetu. Kričim tako glasno, 

da se slišim, srca, pa mislim, da nimam več. 
Nikamor in nikogar več ne vidim. Z rokami 
tolčem po nevidnem zidu, ki se kar ne zruši 
in ne zruši. Solza mi je že davno zmanjkalo. 
Po žilah mi ne teči kri, le ogenj, zmajevski 
ogenj, s katerim bi lahko požgal  ves svet. 
Sploh ne vem, od česa še živim. Nimam 
moči, niti atoma moči. Ne premaknem se 
iz mesta, saj nimam razloga za to. Pred se-
boj imam svojega najhujšega nasprotnika, 
ki ga ne uspem premagati ... Sebe. Razmi-
šljam o ničemer, čemim in  tega peklenske-
ga, krivičnega, krutega sveta se sploh več ne 
bojim. Vse so mi vzeli, vse, kar mi je bilo 
dano, vse, kar sem ljubil, za vse, kar sem de-
lal, za vse, čemur sem se odrekal, sem izgu-
bil. Vem, da me niti višje sile ne razumejo. 
To, kar sedaj čutim, je tako temno, da ne 
vidim več nobenih jasnih vrat. Vrat, ki bi mi 
dale jasnosti, modrosti, razumnosti in vsaj 
kanček lepega pogleda na to trpljenje. Ovit 
v trpljenje, ki se ne neha in ne neha.  S to 
jezo, grenkobo se borim v vojni in s samim 
seboj. Ne potrebujem vojakov, da me ubije-
jo, saj sem že mrtev. Z mislimi sem pri dru-
žini, družini, brez katere ne morem živeti 
niti trenutka več. Miru, ki ga tako močno 
potrebujem, v sebi ne najdem.«

Od zdaj naprej služim samo še domovi-
ni, zvest bom le še svojemu domu, saj sebi 
že davno nisem. 

Z največjim užitkom napnem puško, da 
bi streljal. Pred nami bežijo ljudje. Adrena-
lin sem imel v krvi, vesel sem, da prihaja 
zdaj moj čas. Pobijal jih bom, vse do za-
dnjega, naredil bom točno to, kar so nare-
dili meni. Že sem imel tresoč, tanek kazalec 
na petelinu. Imel sem jih na muhi. Počutil 
sem se mogočno. Na piki sem imel žensko, 
ki je bosih nog tekla po mokri travi z dekli-
co, ki je imela angelski obraz. Že sem hotel  
pritisniti … A nisem mogel … Otrdel sem. 
Žena, ki je bežala pred menoj, me je spo-
minjala na mojo, dekličini skodrani lasje ... 
take je imela tudi moja hči. Ne morem, ne 
morem ubiti, pa čeprav želim. Hlepim po 
krvi, po maščevanju. 

Takrat začutim močno bolečino. Nekaj 
toplega se mi razlije po prsih. Zadet sem. 
Ugotovim, da v  vojni, ki jo  nosim v srcu, 
ne bom našel nobenega miru, v ubijanju 
drugih nobenega zadoščenja, ne sreče, ne 
zadovoljstva. Le še večjo žalost in bedo ... 
Sedaj pa sem srečen, čeprav me boli. Ne 
čutim vročine, temveč me zebe. Bela sve-
tloba me pelje k mojim. Objemam svojo 
ženo in svojo deklico. 

Skupaj smo v svojem domu, svoji do-
movini.

Mentorica: Ema Sevšek

Ujet
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Olivier Grandovec

No, pa smo potolkli rekord. Čeprav je to re-
čeno v šali, je res, da se ta mesec vračam z 
eno samo prispelo fotografijo!

Seveda sem malce razočaran, vendar ne 
obupujem in ne bom obupal. Še štiri mese-
ce imate časa, da se pridružite Fotokroniki, 
še vedno nam lahko pošljete osem fotogra-
fij za skromno prijavnino v višini 15 €.

Fotokronika je eden redkih natečajev 
(z izjemo tistih, na katerih lahko sodelu-
jete brezplačno), kjer lahko za tako skro-
mno vsoto pošljete toliko fotografij (skupaj 
šestnajst za vse, ki ste se prijavili v marcu), 
medtem ko ostali bolj ali manj prestižni 
natečaji, ne glede na to, ali razpisujejo de-

narno nagrado ali ne, zahtevajo precej višji 
finančni prispevek za sodelovanje – dvaj-
set, trideset, štirideset ali celo več evrov za 
znatno manjše število fotografij.

Naj vas spomnim, da imate možnost 
osvojiti nagrade od 50 do 200 € (poleg dveh 
brezplačnih enoletnih naročnin na revijo 
National Geographic Slovenija), kar vseka-
kor ni zanemarljivo.

Naredil sem vse, kar je v moji moči, po 
nasvetu Gregorja Grešaka (člana žirije v 
kategoriji Utrinki in lepote Dobrepoljske 
in Struške doline) sem tako pred kratkim 
ustvaril uradno in stalno Facebook stran, 
posvečeno Fotokroniki, kamor vsak dan 
povabim tolikšno število fotografov, kot je 
le mogoče.

Upam, da se bodo nekateri od njih pri-
družili tekmovanju in ga naredili zanimi-
vejšega za vse nas, saj so med njimi poleg 
profesionalnih fotografov tudi nadarjeni 
amaterji.

Na strani boste našli tako članke in iz-
brane fotografije z natečaja kot tudi številne 
povezave (nasveti za začetnike, uporaba ra-
čunalniških programov za delo s fotografi-
jami, dokumentarni filmi o fotografiji itd.).

Pridružite se nam torej na naslovu: www.
facebook.com/fotokronika.

V pričakovanju naslednje izdaje Foto-
kronike vam predstavljam analizo izbrane 
fotografije in nov članek.

Uživajte v branju in na svidenje. u

Kraljevo znamenje – Jernej Stare (Utrinki in 
lepote Dobrepoljske in Struške doline)

“Sakralni objekti in znamenja so nepogrešljiv okras 
našega podeželja in Dobrepolje ni izjema. Razpelo 
sredi Zagorice je še posebej mikavno zaradi kozolca, 
ki je prav tako značilen za te kraje. Skupaj tvorita 
lepo celoto, njuna medsebojna lega pa fotografu 
omogoča dobro kompozicijo.” (J. Stare)
Najprej hvala Jerneju za razlage, ki spremljajo vse 
njegove fotografije.
Zanimiv posnetek nam predstavlja dva pogosta 
simbola v slovenski pokrajini, h katerima bi prištel še 
gozd, ki prav tako tvori nepogrešljiv del dediščine te 
dežele in ki si najbolj zasluži, da ga ohranimo.
Izbira črno-bele tehnike je v tem primeru zelo 
premišljena. Dobro kadriranje, mehka svetloba z 
nežno meglico še poudarja mistično in duhovno plat 
tega prizora.

Olivier Grandovec

Poiskati ravnotežje med pomenom in este-
tiko v fotografiji je – to vam lahko zagoto-
vim – lažje reči kot storiti. A prav to je tisto, 
kar prinese ogromno kakovost fotografiji. 

Raje imam sliko, ki poskuša posredovati 
neko sporočilo, vizijo obdajajočega nas sve-
ta, ali ki predstavlja skladen in originalen 
umetniški pristop, od slike, ki hoče na nas 
napraviti vtis tako, da stavi vse na estetiko, 
ne da bi nas pritegnila k razmisleku. 

Pojem pomena, ki se nanaša predvsem 
na reportažno fotografijo, še posebej na ti-
sto, ki prikazuje težke situacije, kot so na 
primer vojne ali lakote. Nekatere od teh 
slik dajejo vtis, kot da bi prišle naravnost 
iz oglaševalske agencije – lahko se pona-
šajo z brezhibno kompozicijo in s čudovito 
svetlobo – a zdi se, da popolnost prispeva 
k izgubi pomena.

Takšen vidik sodobne fotografije zmoti 
moje razumevanje dela – kot jih nekateri 
pojmujejo – svetovno znanih fotografov.

Zdi se, da je vse tu; tako talent kot tudi 
volja do pričevanja, pa vendar nam nekate-
re fotografije predstavljajo grozo dogodkov 
na preblag način (z nekaj pretiravanja bi 
lahko rekli, da gre za stil poročanja, kakr-
šen je v navadi pri televizijskih hišah CNN 
ali BBC). In seveda je zame zelo moteče, da 
je tako preprosto narediti hvalnico iz lepe-
ga posnetka, pri tem pa pozabiti na njegov 
pomen.

Živimo v času, kjer sta skoraj večna lepo-
ta in volja po popolnosti kraljici. Mediji so 

Pomen in estetika
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nas napolnili s »fast food« slikami, ki so po-
gosto preveč čiste, ploskovne in brez prave 
vsebine. Zdi se, da slike iz Afrike, Palestine, 
Sirije in od drugod ne ganejo nikogar več. 
Občutek imam, da se zaradi pomanjkanja 
pomena oddaljujemo od bistva, fotografi-
ja pa izgublja velik del svoje informativne 
moči. 

Če izpostavim le nekaj imen, pa fotogra-
fi, kot so Robert Capa, Eddie Adams, Don 
McCullin ali James Nachtwey s svojo izra-
zno močjo resnično vplivajo name. Vsak v 
svojem slogu znajo združevati pomen in 
surovo lepoto z natančnostjo in velikim ta-
lentom, ki ne potrebuje nikakršne analize 
ali nepotrebnega besedičenja; takšna naj 
bi zame bila prava, resnična fotografska re-
portaža. 

Menim, da se takšen bolj odkrit in člo-
veški pristop nanaša tudi na splošno foto-
grafsko prakso.

Če se vrnem k osrednji temi tega članka, 
lahko rečem, da je dobra fotografija tista, 
ki jo vidimo takšno, kakršna je bila posneta 
(ne glede na temo). S čim manj spremem-
bami, čim manj vnosi, brez nepotrebnih 
dodatkov ali posebnih učinkov, ki jih pre-
pogosto videvamo v obdobju digitalne fo-
tografije. 

Takšno razkrivanje tehničnega znanja in 
ostalih slikarij me skoraj moti. Res je, da je 
treba narediti vse za čim boljšo fotografi-
jo, poleg tega ima vsakdo svoj okus in slog, 
ampak moram reči, ne da bi hotel biti žaljiv 
do kogar koli, da me takšen tehnični per-
fekcionizem večkrat pusti hladnega.

Računalniška obdelava fotografij je eno 
izmed orodij, ki ga priznavam, vendar mora 
biti fotograf dober pri posnemanju videne-
ga, na pa le pred zaslonom, kjer je veliko 
lažje rešiti skoraj banalni ali zamujeni po-
snetek ter ga preoblikovati v »lepo« razgle-

dnico. 
Sploh pa si moramo zastaviti vprašanje, 

kako so nam naši predniki uspeli zapustiti 
takšne mojstrovine brez pomoči računalni-
ških programov.

V svetu vidim toliko lepote, tudi v stva-
reh, ki se mnogim na prvi pogled zdijo ne-
zanimive, da se mi ne zdi smiselno, da bi to 
lepoto za vsako ceno poskušali preobliko-
vati s pomočjo računalnika. Moj fotoaparat 
mi večinoma zadostuje za to, da se izrazim 
z njegovo pomočjo in drugim pokažem svoj 
pogled na svet; seveda pa tudi sam pogosto 
uporabljam program za obdelavo slik, a le 
za osnovno retuširanje, kar mi – priznam – 
seveda prihrani veliko časa. 

Na kratko, za uspešno fotografijo sta 
potrebna glava in srce in veliko raje imam 
naravno lepo sliko od tiste, ki z izumetni-
čenostjo in s stilističnimi triki prekriva re-
snico. u

Pesem si 2014, osmi zbornik poezije
V prijetnem sončnem popoldnevu smo 10. maja 2014 zdrsnili med stene Trubarjeve spominske sobe na Rašici in med platnice 
novega zbornika Pesem si 2014. Že samo sonce in objemi pred začetkom so napovedovali nepozabno srečanje.

Zavod za razvijanje ustvarjalnosti

V sedmih letih delovanja je naš spletni por-
tal www.pesem.si prerasel v pravo vseslo-
vensko skupnost, saj imamo več kot 1300 
članov, ki so v času od začetka delovanja 
strani objavili skoraj 95 000 avtorskih pe-
smi.  Zelo dobro je zaživel tudi leta 2008 

odprt forum, ki poleg komentiranja pesmi 
razvija pesniške debate, mentorsko delo in 
ustvarjalne ter prevajalske delavnice, po-
vabila na prireditve, izobraževanja in izide 
knjig. V minulem letu smo www.pesem.
si urejali: Lidija Brezavšček iz Radovljice, 
Aleksandra Kocmut iz Prevalj, Silvana Orel 
Kos iz Begunj pri Cerknici, Tea Plesničar iz 

Nove Gorice, Peter Rezman iz Šoštanja in 
Ana Porenta iz Velikih Lašč ter skrbnik in 
vodja portala Gregor Grešak in programer 
Žiga Stopinšek.  

Vsako leto pri Zavodu za razvijanje 
ustvarjalnosti pripravimo zbornik najbolj-
ših pesmi, objavljenih na portalu www.pe-
sem.si. Letos je že sedmi po vrsti, Pesem si 
2014, na 282 straneh so objavljene pesmi 
več kot 60 avtorjev iz vse Slovenije in tudi 
južnoslovanskih narodov, med njimi je tudi 
Andrej Debeljak.

Izid zbornika se je začel s Katarino Ju-
vančič in Dejanem Lapanjo, ki sta v svojem 
glasbenem nastopu predstavila predvsem 
globoko občutene in vrhunsko interpreti-
rane pesmi iz avtorske zgoščenke Selivke. 
Na njej so upesnjene in uglasbene zgodbe 
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žensk naše preteklosti in sedanjosti, Katarina in Dejan sta jo avgusta 
2012 izdala v samozaložbi (Stray Cat Tunes). Poleti in jeseni 2012 sta jo 
predstavila na turnejah po Škotskem in Irskem, zdaj pa Selivke letijo na 
vse strani Evrope (od Srbije do Škotske) in seveda tudi po Sloveniji.

Med glasbo so člani skupine Gledeja (KUD Primož Trubar Velike 
Lašče) Tjaša Tomc, Alenka Vasič, Urša Zalar in Matej Polzelnik prebirali 
pesmi – posebej za to priložnost smo v rahlo gledališko govorico (režija 
Gregor Grešak in Ana Porenta) oblekli vse lanskoletne pesmi – izbranke 
letnih časov (pesem po izboru bralcev ter kratka pesem, pesem v formi 
in pesem letnega časa po izboru uredništva). Prvič smo slišali vseh 16 
skupaj – in ob tem smo se zavedali, kako izjemna bera poezije je v novi 
pesniški knjigi. Pesmi so se povezovale na poseben način, razpolože-
nje ene je narekovalo drugo, včasih je bila pesem odgovor na prejšnjo, 
poetični tok nas je ponesel v zgodbo o možu s klobukom, Giselle, in – 
nas samih. V pesmih prevladuje poetološka in eksistencialna, mestoma 
angažirana tematika, prinesene so skozi intimne, prepričljive pesniške 
izpovedi. 

Na srečanju smo segli v roke izbrankam in izbrancem Alenki Mi-
horič, Ivanki Kostantino, Matjažu Hladniku, Dimitriju Škrku in Jožetu 
Vidmarju. Poleg njihovih pesmi so bile predstavljene tudi izbrane pesmi 
avtorjev Mateja Krajnca, Zalke Grabnar, Damjana Japlja, Petre Skušek, 
Damirja Ocvirka, Sonje Leskovar, Gašperja Trčka, Tomaža Mahkovica 
in srednješolke Helene Zemljič kot najmlajše avtorice izbrane pesmi. 
Predstavili so se tudi člani uredništva, ki vse leto ure in ure pregledu-
je, prebira, bdi nad pesmimi, jim prostovoljno (brezplačno) in z veliko 
znanja in osebne požrtvovalnosti pomaga rasti, jih izbira (podčrtuje) in 
je pripravilo tudi letošnji zbornik. 

Srečanje se je nadaljevalo z druženjem v Galeriji Skedenj ob dobro-
tah, ki so jih pripravili člani DOD Gradež. Ko je bilo razpoloženje ravno 
pravšnje, smo se posedli v krog, prisluhnili najnovejši uglasbitvi kantav-
torice in pesnice Majde Kočar, sledilo je branje udeležencev srečanja 
– uživali smo ob pesniškem prepletu govoric.  Za piko na i je urednica 
Tea Plesničar prebrala svojo uvodno besedo v letošnji zbornik, v kateri 
sporoča, da je tišina neskončnost, v katero se lahko naseli začetek pe-
smi, ustvarjanja ... 

Zdelo se je, kot bi se ustavil čas ... Pesmi so odzvanjale v noč in pu-
stile sled in občutek, da je www.pesem.si več kot spletna stran tistih, ki 
pišejo poezijo, več kot praznični izid letnega zbornika poezije – da se 
povezanost preko pesmi širi v resnično življenje. 

Hvala vsem, ki ste bili z nami, da smo skupaj ob knjigi Pesem si 2014 
zaplavali v posebno brezčasje. Hvala Občinam Ribnica, Sodražica, Do-
brepolje in Velike Lašče, ki so podprle izid zbornika Pesem si 2014. V 
letu do naslednjega zbornika pa načrtujemo več prireditev – poetičnih 
branj po vsej Sloveniji – in upamo, da se srečamo tudi pri vas. u 

Andrej Debeljak

TOLAŽBNICA GIBALU SVETA

Že s tem
ko se zjutraj obrneš na bok,
poženeš kroglo sveta na njenih tečajih.
Samo veke odpreš
in že je obešeno perilo.
Stopalo položiš na pod
in že podpiraš pet vogalov hiše.
Ko si slačiš spalno srajco,
z rokavom po vseh prostorih pobrišeš prah
in po vseh kotih ometeš pajčevine.
Skloniš se k copatom
in kot po čarovniji zadišijo
slasten zajtrk, kraljevsko kosilo in božanska večerja.
Tvoji venomer hitri, neutrudni koraki
za seboj puščajo bangladeš,
poravnan v elitno švicarsko gardo.
Odpreš vodo, da bi se umila,
in že so sijoča tla, štedilnik, police in šipe. 
Ko sedeš k mizi,
so pod tvojo zadnjo platjo
na rob zlikana vsa oblačila.
Ko odpreš jutranje novice,
znajo otroci brati in pisati.
Ko odpreš okna, da prezračiš,
veter v hišo prinese
obrodele letine vrta, polja in sadovnjaka
ter vse, kar piše na listku za v trgovino.
Včasih vmes greš še, vsak dan malo,
za pol dneva v službo,
v bolečinah rodiš kakšno dete,
da človek sploh še obstaja,
hraniš lačne kljunčke,
greješ mrzlo ognjišče,
udejanjaš pravljice in bajke
ter na nebo lepiš sonce, zvezde in mavrico.
Tako mimogrede, kadar utegneš,
a utegneš vedno,
z rdečino svojega srca
barvaš prazne prostorčke barvank življenj,
s posebnimi ščipalkami
pripenjaš kotičke ustnic na konice ušes,
se drobiš ribam in pticam želja in pričakovanj,
krpaš strgane nogavice večnih iskanj,
zapolnjuješ vakuume v vesolju
ter v svojem naročju pestuješ
nikoli premajhen lonec Mojce Pokrajculje.
Tako enostavno se zdi,
da ti včasih rečem:
»Morala bi biti balerina.«
In tolikokrat Ti nihče ne reče niti hvala.
Ampak veš,
če si Mama,
pred Otroki, Zemljo in Nebom
ne moreš ničesar skriti.



junij 2014 17••• Iz društev •••

Marinka Koželj Stepic, predsednica MDO 
foto: Franci Novak

Dobrepoljski planinci so nas povabili k svo-
ji koči na Kamen vrhu nad Dobrepoljsko 
dolino. Na srečanje so planinci prihajali iz 
različnih smeri, iz Podgore, iz Podpeči, iz 
Ponikev in iz Velikih Lašč. Zbralo se jih je 
kar 150 iz 13 planinskih društev, in sicer: PD 
Avtotehna, PD Delo, PD Drago Bregar, PD 
Iskra Ljubljana, PD Krim, PD Medvode, PD 
Obrtnik, PD Polž, PD RTV, PD Saturnus, PD 
Velike Lašče in PD Vevče ter seveda člani 
PD Dobrepolje. Kar iz 8 PD so prišli tudi 
predsedniki društev ali njihovi namestniki. 
Žal pa ni bilo planincev iz večjih društev v 

našem MDO.
Člani PD Dobrepolje so pripravili prije-

ten kulturni program, v katerem so nastopi-
li z izbranimi pesmimi člani moškega pev-
skega zbora Rafko Fabiani iz Dobrepolja.

Prisrčen je bil nastop otroškega pevske-
ga zbora Osnovne šole Dobrepolje. Zapeli 
so niz Kekčevih pesmi.

Tabor so pozdravili: ravnatelj Osnovne 
šole Dobrepolje Ivan Grandovec, predse-
dnik Gobarskega društva Pavle Gregorka in 
predsednik Turističnega društva Edi Zgonc. 
Predstavnik PD Dobrepolje Alojz Nučič je 
kratko predstavil razmere, v katerih so se 
lotevali gradnje koče na Kamen vrhu, Ma-
rinka Koželj Stepic pa je kratko predstavila 

pomen in začetke taborov ter kje so vse že 
bili. 

MDO PD Ljubljane je podelil Planin-
skemu društvu Dobrepolje pohvalo za 25 
let uspešnega delovanja. Pohvalo je iz rok 
predsednice MDO Marinke Koželj Stepic 
prejel predsednik PD Dobrepolje Slavko 
Hrovat. Ob zaključku je predsednica PD 
Velike Lašče vse prisotne povabila na po-
hod po Velikolaški kulturni poti.

Sledila sta prijateljsko druženje in kle-
pet starih planinskih prijateljev. Manjkalo 
ni niti golaža niti raznovrstne pijače.

Nekateri planinci so prihajali na Kamen 
vrh tudi še po končanem kulturnem pro-
gramu. u

44. tabor ljubljanskih planincev na Kamen vrhu
Ljubljanski planinci so se srečali 31. maja 2014 na že 44. taboru ljubljanskih planincev. Letos sta bila soorganizatorja PD Dobre-
polje in MDO PD Ljubljane.
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Adles d.o.o., Ljubljana
Lado Kastelec s.p., Grosuplje
Srečko Vidic s.p., Bruhanja vas
Žaga  Pogorelc, Struge
Kovinousluga d.o.o., Predstruge
Prevozi  Grandovec,  Cesta 
Javno komunalno podjetje Grosuplje
Mreža Blatnik, Ponikve
Avtoservis Boštjan Zupančič
Pekarna Pečjak, Škofljica
Pekarna Grosuplje
Picerija Adam, Ponikve
JAXSMA čistilni servis, Predstruge
PRIBA okna d.o.o.
Elektroinštalaterstvo Marjan Strnad s.p.
Bar Murenček, Videm
Beti in Boštjan Brezovar, Videm
Hranilnica LON, Grosuplje

Spominska plošča JERNEJU PEČNIKU, ki 
odslej krasi pročelje vaškega doma, in mini raz-
stava fotografij arheoloških najdb, ki jih je izko-
pal naš starinoslovec, sta nova obogatitev ve-
denja o našem slavnem rojaku. V slovenskem 
prostoru je Jernej Pečnik končno dobil prvo 
obeležje, kar je bilo nujno dejanje v zahvalo in 
spomin na njegovo življenjsko delo.

V njegov spomin bomo izdali tudi publika-
cijo o njegovem življenju, katere predstavitev 
bo 8. 10. 2014 v sklopu jubilejnega 5. dobrepolj-
skega vandranja. u

Jernejevanje na Cesti pri vaškem domu
V soboto, 14. junija, nam je vsem skupaj uspelo izpeljati nad 

vse pomembno spominsko slovesnost, s katero smo dostojno 

počastili našega rojaka Jerneja Pečnika. Vaščani praznično ure-

jene Ceste so se maksimalno potrudili, da je bilo vse izpeljano, 

kot smo se dogovorili.

Vsak »Čejščan«, ki je sodeloval na kakršenkoli način, si zasluži 

vse čestitke in iskreno zahvalo, da je prireditev odlično uspela. 

S svojo zagnanostjo, prisrčnostjo in toplino, ki so jih izžarevali 

na vsakem koraku, so dodali najpotrebnejši prispevek k  uspe-

šno izpeljani slovesnosti. Ob tem se zahvaljujemo  gospodu 

županu Janezu Pavlinu, slavnostnemu  govorniku  dr. Janezu  

Dularju, g. Ediju Zgoncu, idejnemu snovalcu projekta o Jerneju 

Pečniku, in nastopajočim v kulturnem programu: družini Klinc 

in Erčulj, mlajši  folklorni skupini OŠ Dobrepolje, Veroniki Zajc, 

vsem, ki ste kakor koli pomagali, da je prireditev uspela, vsem 

obiskovalcem in sponzorjem prireditve: Gospod župan je odkril spominsko ploščo

Delegacija v sestavi: g. župan Janez Pavlin, predstavnik vaške skupnosti Jože Mohar, g. doktor 
Janez Dular in g. Primož Pečnik (edini  sorodnik Jerneja Pečnika)

Zaradi prenavljanja prirodoslovnega muzeja na Dunaju bomo enodnevno ek-
skurzijo prestavili v leto 2015. Ko bodo dela končana in bo možen ogled, bomo 
nadaljevali z organizacijo ekskurzije.

TD Dobrepolje
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Predsednik Republike Slovenije je izdal od-
lok o razpustitvi Državnega zbora Republi-
ke Slovenije in o razpisu predčasnih volitev 
v Državni zbor Republike Slovenije, ki je 
objavljen v Uradnem listu RS, št. 39/2014. 
Splošno glasovanje na vseh voliščih v državi 
in na diplomatsko-konzularnih predstavni-
štvih Republike Slovenije v tujini bo poteka-
lo v nedeljo, 13. julija 2014. Za dan razpisa 
volitev, s katerim začnejo teči roki za volilna 
opravila, se šteje 2. junij 2014.

Skladno z določbami Zakona o volitvah v Dr-
žavni zbor (Uradni list RS, št. 109/06 – ura-
dno prečiščeno besedilo in 54/07 – odločba 
US) lahko kandidate za poslance v Državni 
zbor predlagajo politične stranke in volivci. 
Na podlagi 7. člena Zakona o volitvah v Dr-
žavni zbor imajo pravico voliti in biti voljeni 
za poslanca državljani Republike Slovenije, 
ki bodo najkasneje 13. julija 2014 dopolni-
li 18 let starosti. Ne glede na omenjeno pa 
nima pravice glasovati državljan RS, ki je 
dopolnil 18 let starosti, pa mu je bila zara-
di duševne bolezni, zaostalosti ali prizade-
tosti popolnoma odvzeta poslovna sposob-
nost, podaljšana roditeljska pravica staršev 
ali drugih oseb čez njegovo polnoletnost ter 
ni sposoben razumeti pomena, namena in 
učinkov glasovanja in je sodišče posebej od-
ločilo o odvzemu pravice voliti. 

Imajo pa pravico glasovati osebe, ki jim je 
bila pred 9. avgustom 2006 zaradi duševne 
bolezni, zaostalosti ali prizadetosti s pravno-
močno sodno odločbo popolnoma odvzeta 
poslovna sposobnost, podaljšana roditeljska 
pravica staršev ali drugih oseb čez njihovo 
polnoletnost, če sodišče po 9. 8. 2006 ni po-
sebej odločilo o odvzemu pravice voliti in 
biti voljen.  

NAČIN URESNIČEVANJA  
VOLILNE PRAVICE

Naslov za uresničevanje volilne pravice dr-
žavljana je naslov njegovega stalnega pre-
bivališča na območju volilne enote in volil-
nega okraja v RS. Volivci, ki nimajo stalnega 
prebivališča v RS (izseljenci) in bodo na dan 
glasovanja na območju Republike Slovenije, 
lahko glasujejo, če svojo namero sporočijo 
OVK ali DVK najpozneje 3 dni pred dnem 
glasovanja, to je do vključno srede, 9. 7. 
2014.

PREDČASNE VOLITVE POSLANK IN POSLANCEV  
V DRŽAVNI ZBOR REPUBLIKE SLOVENIJE

IZVEDBA VOLITEV

Pravico uresničuje volivec osebno, z gla-
sovanjem. Nihče ne more glasovati po 
pooblaščencu.

V postopku volitev poslancev v Državni 
zbor Republike Slovenije se lahko glasuje 
na naslednje načine: 

a) splošno glasovanje na voliščih v Re-
publiki Sloveniji 13. 7. 2014 od 7. do 
19. ure, 

b) predčasno glasovanje 8. 7., 9. 7. in 10. 
7. 2014 od 7. do 19. ure na sedežu OVK, 
Taborska  cesta 1, Grosuplje (Upravna 
enota),

c)  glasovanje na domu 13. 7. 2014 za ose-
be, ki se zaradi bolezni ne bodo mogle 
zglasiti na volišču, če bodo najpozneje 
do vključno srede, 9. 7. 2014 sporočile 
okrajni volilni  komisiji, da želijo glaso-
vati na domu, 

č)  glasovanje po pošti na območju Re-
publike Slovenije za osebe, ki bodo na 
dan glasovanja 13. 7. 2014:

•  v bolnišnici ali zdravilišču,
• so oskrbovanci v domu za starejše 

občane, a nimajo stalnega prebiva-
lišča v domu,

•  so na prestajanju kazni zapora ali v 
priporu in bodo najpozneje do sre-
de, 2. julija 2014, vložile zahtevo za 
glasovanje po pošti pri okrajni volil-
ni komisiji,

d)  glasovanje po pošti iz tujine, če je vo-
livec najpozneje do 12. 6. 2014 sporočil 
Državni volilni komisiji, da želi glaso-
vati na ta način, 

e)  na diplomatsko-konzularnih pred-
stavništvih Republike Slovenije.

Volivci invalidi, ki bodo ocenili, da njiho-
vo redno volišče ni dostopno invalidom, 
bodo lahko glasovali na volišču, ki je do-
stopno invalidom (to volišče je določeno 
v Družbenem domu Grosuplje, Taborska 
cesta 1), vendar morajo namero, da bodo 
glasovali na tem volišču in ne na volišču 
za območje, za katerega so vpisani v volil-

ni imenik, sporočiti okrajni volilni komisiji  
do 9. 7. 2014.

Volivci, ki nimajo stalnega prebivališča 
na območju okraja, v katerem želijo gla-
sovati, morajo sporočiti okrajni volilni ko-
misiji na območju, na katerem so vpisani v 
volilni imenik, da želijo glasovati na volišču 
v drugem okraju (OMNIA), do srede 9. 7. 
2014. 

Volitve poslancev v Državni zbor Republike 
Slovenije vodijo in izvajajo volilni organi, to 
so Državna volilna komisija, volilne komi-
sije volilnih enot in okrajne volilne komi-
sije. Glasovanje na voliščih in ugotavljanje 
izida glasovanja na voliščih vodijo volilni 
odbori.  

Grosuplje, 17. 6. 2014
Andrej Struna, tajnik OVK

SESTAVA OKRAJNE 
VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE

4. VOLILNA ENOTA, 3. VOLILNI OKRAJ
sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, 
tel. št. 7810 917, 7810 910, 
faks: 7810 919

PREDSEDNICA:      
POLONA MARJETIČ ZEMLJIČ
NAMESTNIK PREDSEDNICE:    
IVAN GABROVEC

ČLANICA:    
NEVENKA ZAVIRŠEK
NAMESTNICA ČLANICE:   
NEJC KOLMANČIČ

ČLANICA:    
MILENA STRNAD
NAMESTNIK ČLANICE:   
JANEZ TOMŠIČ

ČLAN:                 
ALEŠ TOMAŽIN
NAMESTNIK ČLANA:               
FRANCI ZORKO

TAJNIK OVK:                
ANDREJ STRUNA
NAMESTNICA TAJNIKA:   
DRAGICA URBAS
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Republika Slovenija
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE

4. volilna enota, 3. volilni okraj

Številka:  041-5/2014-2 (10) 
Datum: 8. 6. 2014

Na podlagi 39. člena Zakona o volitvah v državni zbor (Uradni list RS, št. 109/06 – uradno prečiščeno besedilo in 54/07 – odločba 
US) ter Odloka o razpustitvi Državnega zbora Republike Slovenije in o razpisu predčasnih volitev v Državni zbor Republike Slovenije 

(Uradni list RS, št. 39/2014) je Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela naslednji 

S K L E P
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ 

Za izvedbo predčasnih volitev v Državni zbor Republike Slovenije, ki bodo v nedeljo, 13. julija 2014, je Okrajna volilna komisija Gro-
suplje na seji dne 8. 6. 2014 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I.

zap. št.
oznaka 
volišča

ime volišča sedež volišča območje volišča
dostopno 
invalidom

1. 403001 JAKLIČEV DOM DOBREPOLJE
Videm 34,  
Videm -Dobrepolje

Bruhanja vas, Mala vas, Podgora, 
Podgorica, Podpeč, Videm

da

2. 403003 GASILSKI DOM ZDENSKA VAS Zdenska vas 59 Zdenska vas ne

3. 403004 GASILSKI DOM HOČEVJE Hočevje 19 Hočevje da

4. 403005 GASILSKI DOM ZAGORICA Zagorica 36 A Zagorica da

5. 403006 VAŠKI PROSTOR PREDSTRUGE Predstruge 60 Cesta,  Predstruge, Vodice da

6. 403007 GASILSKI DOM KOMPOLJE Kompolje 60 Kompolje da

7. 403008 OSNOVNA ŠOLA PONIKVE Ponikve 38
Ponikve (razen hišnih št.  75, 75 A, 75 B in 
od 75 D do 86)

da

8. 403009 DVZ PONIKVE Ponikve 76
Ponikve – hišne št. od 75 do 86  
(razen hišne št. 75 C)

da

47. 403049 OŠ STRUGE Lipa 16
Četež pri Strugah, Kolenča vas, Lipa, Paka, 
Podtabor, Potiskavec, Pri Cerkvi - Struge, 
Rapljevo, Tisovec, Tržič

da

II. 

Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebna volišča, in sicer: 

• volišče št.  901 za predčasno glasovanje dne 8. 7., 9. 7. in 10. 7. 2014  s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska  cesta 1, 
Grosuplje v I. nadstropju – dostopno invalidom,

• posebno volišče dostopno invalidom, št. volišča 403010 oziroma (950), s sedežem: DRUŽBENI DOM GROSUPLJE, Taborska cesta 
1, Grosuplje, 

• volišče št. 970 – OMNIA za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer s sedežem na Upravni enoti 
Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v I. nadstropju – dostopno invalidom. 

III. 

Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, pristojni izpostavi geodetske uprave, Državni volilni komisiji in objavi v lokalnih 
časopisih. 

Polona Marjetič-Zemljič, univ.dipl.prav.
PREDSEDNICA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE
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Ko sem se na referendumu odločal za sa-

mostojno Slovenijo, gotovo nisem imel v 

mislih takšne države, kot jo imamo danes. 

Za takšno državo nisem glasoval! Tudi dru-

gi ljudje ne! Kot kandidat za poslanca na dr-

žavnozborskih volitvah vidim izhod in ra-

zvoj s poudarkom na naslednjih področjih.  

Kje je naša socialna država?

Mladi morajo imeti zaposlitev doma, šti-

pendije, šolska prehrana in druge podpore 

za dijake in študente morajo biti zagoto-

vljene. Poudarek mora biti na medgene-

racijskem sodelovanju! Zaslužene pokojni-

ne so zagotovilo za prijazno starost naših 

upokojencev. Zakonodaja in določila na 

tem področju naj se stalno ne spreminjajo. 

Socialna pomoč nezaposlenim, bolnim in 

invalidom mora biti zakonsko uveljavljena 

kot stalna. To je edina možnost za kakovo-

stno preživetje.

Urejen zdravstveni sistem!

Podpiram sprejem nove zdravstvene re-

forme, s poudarkom na ohranitvi javnega 

zdravstva. Jasno je treba ločiti med javnim 

in zasebnim zdravstvom. Omogočiti vsem 

dostop do zdravstva. Dopolnilno zavarova-

nje se mora ukiniti ali pa združiti s klasič-

nim zdravstvenim zavarovanjem. Tako bo 

cenejše. 

DeSUS za gospodarski razvoj!  

Povezati se moramo s strokovnjaki, ki imajo 

dovolj strokovnega znanja in prakse v go-

spodarstvu in vedo, kako se zasluži denar 

in kako priti do novih delovnih mest. Opti-

mizem za ponovni zagon gospodarstva je 

potreben. Zelo potrebujemo strokovnjake 

s praktičnim znanjem! Zavzemal se bom, 

da tista podjetja, ki delavcem ne izplaču-

jejo plač in jim ne plačujejo zavarovanj za 

zdravstvo in dajatev za upokojevanje, ne 

bi mogla kandidirati za dela, financirana 

od države. Niti kot podizvajalci ne! V našo 

prakso naj se uvede severnjaški tip zakona 

o podjetjih in  podjetnikih, ki ne dovoli re-

gistracije novih podjetij, če dolgovi iz prej-

šnjih niso poravnani. 

Sanacija bančnega sistema! 

Sanirali smo banke! Sedaj bi le-te morale 

kreditirati gospodarstvo in zaposlovanje. 

Na ta način naj se tako vrne davkoplačeval-

ski denar nazaj.  Za to potrebujemo sposob-

ne ekonomiste, ki so pošteni in strokovno 

usposobljeni.  Poplava novih  in novih po-

štenih politikov je zelo velika. V teh novih 

strankah ne vidim gospodarstvenikov, am-

pak samo teoretike in  lepe besede. 

DeSUS za pravni red, za učinkovit boj 

proti korupciji in za pokojnine!  

DeSUS, preprosto povedano, mora biti v 

vladi, drugače bodo vladajoče stranke zni-

ževale pokojnine in socialne prispevke.  De-

SUS je garant, da se to ne bo dogajalo in da 

bo od socialne države še kaj ostalo. Borba 

za pravni red in boj proti korupciji morata 

biti temeljni vrednoti. Prihodnji upokojenci, 

zapomnite si naslednje! Zakon na podlagi 

današnjih pokojnin obračunava vaše priho-

dnje pokojnine, da so vsaj delno enake se-

danjim. Če se bodo naše pokojnine znižale, 

bodo vaše še nižje.

Vabim vas, da na volitvah podprete priza-

devanja stranke DeSUS! 

Kandidat stranke DeSUS  

na državnozborskih volitvah     

Zvonimir Zabukovec

Kandidat DeSUS-a za poslanca, 

Zvonimir Zabukovec,  
roj. 25. 12. 1948, kapitan dolge plovbe, 

upokojeni poveljnik ladje.

Podpiram:

ZMANJŠANJE SOCIALNE IN 
ZDRAVSTVENE OGROŽENOSTI 
LJUDI

OHRANITEV JAVNEGA 
ZDRAVSTVA

PROMOVIRANJE ZDRAVEGA 
NAČINA ŽIVLJENJA

KAKOVOSTNO STARANJE 
IN LEPŠE SOŽITJE MED 
GENERACIJAM  

NE ŽELIM VAM PRIPOVEDOVATI 
PRIPOVEDK IN PRAVLJIC

NE POZABITE NA 
VAŠE PENZIJE!

Vrnimo ljudem 
                dostojanstvo!           
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…TEMELJNA IZHODIŠČA GOSPODARSKEGA PROGRAMA NSi

SMO
Nova Slovenija – krščanski demokrati je demokratična politična stranka, ki želi povezovati vse državljanke 

in državljane Republike Slovenije (kjer koli živijo), ki sprejemajo demokracijo, krščanske vrednote, 

slovensko kulturo ter evropsko povezovanje in sodelovanje.

VERJAMEMO
Verjamemo v ljudi, ki so dinamični, podjetni, nadarjeni, ustvarjalni, notranje motivirani. Ljudi, ki imajo 

bistre ideje in sledijo svojim sanjam.

Verjamemo v ljudi, ki preizkušajo nove zamisli, tvegajo in se ne bojijo neuspeha. Ljudi, ki se poberejo in 

hodijo dalje, dokler ne prispejo na cilj. Ljudi, ki se učijo, rastejo in ustvarjajo.

Verjamemo v poštene, iskrene, strpne in strokovne ljudi, ki so pripravljeni brez zavidanja in borbe za 

prestiž medsebojno sodelovati pri uresničevanju programa krščanske demokracije.

ŽELIMO
Želimo, da ljudje postanejo uspešni. Želimo izboljšati kvaliteto življenja posameznikov in družin. 

Spodbujali bomo visoko stopnjo zaposlenosti, visoko stopnjo izobraževanja, usposabljanja in varovanja 

človekovega zdravja. Prizadevali si bomo za zmanjšanje tveganja revščine in socialne izključenosti. 

Verjamemo v zagotavljanje varnostne mreže za tiste, ki jo potrebujejo, in v nudenje enakih možnosti za 

uspeh vsem. Naš načrt za socialno tržno gospodarstvo zagotavlja podjetniško svobodo s padalom. Vsakdo 

ima možnost, da uspe, tistim, ki se spotaknejo, pa pomagamo, da se znova poberejo.

Ljudje so naše gospodarstvo. Hočemo, da naša družinska podjetja, naša mala podjetja, naši inovatorji, 

izumitelji, umetniki, raziskovalci, znanstveniki in samozaposleni postanejo vzor mladim po vsej Sloveniji. 

Ustvarjali bomo okolje, v katerem lahko uspevajo podjetniki ter družinska podjetja, podjetništvo pa je 

nagrajeno. Želimo vzpodbujati slovensko narodno zavest skozi umetniško ustvarjalnost z bogatenjem 

kulturne raznolikosti v Evropski uniji.

Ustvarili bomo nova delovna mesta
Znižali bomo davčno obremenitev.

Uveljavili bomo enostavnejše uradniške postopke.

Pritegnili bomo nove investicije.

KRŠČANSKO DEMOKRATSKA EKONOMSKA POLITIKA –  
SOCIALNO TRŽNO GOSPODARSTVO
VARNOST,  PRAVIČNOST, SVOBODA

OO NSi Dobrepolje

Celoten program na http://www.nsi.si/

Naročnik: Nova Slovenija - krščanski demokrati, 
Cankarjeva 11, 1000 Ljubljana, T: 01 241 6650, E: tajnistvo@nsi.si 
Ljubljana, junij 2014
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www.mirocerar.si

Stranka Mira Cerarja | Cankarjeva 4, 1000 Ljubljana | info@mirocerar.si | 040 978 785

Informativna pisarna SMC je odprta vsak dan  
med 9. in 21. uro na Kongresnem trgu 6 v Ljubljani.
Veselimo se vašega obiska.Informativna pisarna
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Vredni zaupanja!

Pred nami so ene najpomembnejših državnozborskih volitev v 
času samostojne Slovenije. Naša država ni v zavidljivem polo-
žaju, naš finančni primanjkljaj vztrajno raste, vlada v zadnjem 
obdobju ni uspela zajeziti javne porabe, ljudje so izgubili za-
upanje v pravno državo, politiko in politike. 

Pred volivkami in volivci je pestra izbira strank – tako tistih 
z dolgoletno tradicijo kot novih, ki so ravnokar nastale. Ob 
poplavi strank se človek gotovo vpraša, komu zaupati, komu 
nameniti svoj glas. Volilne kampanje se pogosto osredotočajo 
na ideološke teme in preteklost, tudi tokrat ni drugače. Sam 
sem prepričan, da bi morala biti v ospredju vsebina, torej pot, 
po kateri naj gre Slovenija, da bo življenje v naši domovini 
lepše in boljše. 

SLS je stranka s tradicijo, prva demokratična stranka v Slove-
niji. Smo stranka, ki je že večkrat dokazala, da je konstruktiv-
na in odgovorna. Podprli smo projekte, ki so dobri za Sloveni-
jo, ne glede na to, kdo jih je predlagal. Čutimo odgovornost, 
da slabo stanje v državi izboljšamo. Verjamemo, da lahko 
presežemo razlike, ki delijo ljudi, stranke in Slovenijo. Za ta 
cilj se bomo borili z vsem svojim znanjem in sposobnostmi. 
Imamo vizijo, pripravili smo konkreten program Nov razvojni 
model Slovenije, spoštujemo vrednote (družina, slovenstvo, 
pravičnost) in vztrajnost. 

Prizadevamo si za manj države in več svobode. Konkurenč-
nost podjetij je zagotovilo ohranitve obstoječih in ustvarjanje 
novih delovnih mest, zato zagovarjamo manj davkov in nižje 
davke za ljudi in gospodarstvo. To smo že dokazali z uspe-
šnim nasprotovanjem zakonu o obdavčenju nepremičnin. Po-
sebej podpiramo mala in srednja podjetja, na katerih mora 
temeljiti naš prihodnji razvoj. Prepričani smo, da so le nova 
delovna mesta in redno plačilo za opravljeno delo najboljša 
sociala. Prizadevamo si za večjo 
prehransko in energetsko samo-
oskrbo Slovenije. 

Smo stranka z izkušnjami, stran-
ka preizkušenih obrazov, ki je pu-
stila pečat uspešnega razvoja v 
mnogih slovenskih občinah. Smo 
stranka, ki želi tudi v prihodnje na 
temelju dela, sodelovanja in iska-
nja rešitev Sloveniji ustvariti novo 
upanje in zaupanje v družbo, dr-
žavo, politiko.

Ponujamo jasne odgovore za pri-
hodnost Slovenije. 

Janez Tomšič, podpredsednik SLS
twitter.com/janez_tomsic
facebook.com/janez.tomsic

Nov razvojni model Slovenije

Program SLS za volitve v Državni zbor Republike Slovenije 2014

1. POSTALI BOMO STRATEŠKI PARTNER SLOVENSKEMU 
GOSPODARSTVU
•	 ne	bomo	uvedli	novih	ali	višjih	davkov	ali	prispevkov	ali	taks;
•	 znižali	bomo	davčno	obremenitev	dela	za	200	milijonov	evrov;
•	 spodbudili	bomo	izvozno	usmerjenost	malih	in	srednjih	podjetij.

2. DELOVNA MESTA SO NAJBOLJŠI SOCIALNI UKREP
•	 delovnopravna	zakonodaja	bo	omogočala	fleksibilno	zaposlovanje;
•	 razbremenili	bomo	delo	tako	na	račun	konkurenčnosti	kot	višjih	

plač;		
•	 preoblikovali	bomo	Zavod	za	zaposlovanje	v	agencijo	za	delo.

3. SLOVENSKA HRANA, VODA, LES – SLOVENSKI NACIONALNI INTERES
•	 povečali	bomo	prehransko	samooskrbo	kot	eno	temeljnih	

dejavnikov	suverenosti;
•	 voda	bo	ostala	javna	dobrina;
•	 sprejeli	bomo	ukrepe	za	izgradnjo	10	lesno-predelovalnih	centrov	

v 4 letih.

4. ENAKOMERNO RAZVITA SLOVENIJA
•	 na	teritoriju	upravnih	enot	bomo	vzpostavili	medobčinske	uprave	

in nanje prenesli področje urejanja prostora, socialnega varstva, 
kmetijstva;

•	 prizadevali	si	bomo	za	čim	večjo	energetsko	samooskrbo	Slovenije	
s podporo rabe biomase, vodnega in vetrnega potenciala ter 
solarnih	energetskih	tehnologij;	

•	 temelj	enakomernega	razvoja	in	gospodarske	rasti	bodo	mala	in	
srednja podjetja.

5. UPORABNIKOM PRIJAZNA IN UČINKOVITA DRŽAVA
•	 ustavili	bomo	zadolževanje	države	in	javno	porabo	zmanj-

šali	za	500	milijonov	evrov	letno	(v	treh	letih	bomo	izravna-
li	proračun);

•	 vse	inšpekcijske	službe	bomo	združili	v	enotno	inšpekcijsko	
službo;

•	 skrajšali	bomo	postopke	pridobitve	gradbenih	in	drugih	
dovoljenj na maksimalno 6 mesecev.

6. OKREPLJEN BOJ PROTI KORUPCIJI,  
UČINKOVIT PREGON KRIMINALA 
•	 sprejeli	bomo	vse	ukrepe	za	vzpostavitev	ničelne	tolerance	

do	korupcije;
•	 kadrovsko	in	finančno	bomo	okrepili	NPU;
•	 vzpostavili	bomo	finančno	policijo.
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Milena je dolgoletna članica 
SLS z izkušnjami v kmetij-
stvu, gospodarstvu in lokalni 
politiki. SLS ponuja izkušene 
kandidatke za poslanke, ki so 

s svojim preteklim delom že dokazale, 
da znajo, hočejo in zmorejo. Milenino 
kandidaturo odločno podpiram v pre-
pričanju, da bo kot poslanka prispevala 
k bolj kakovostnemu delu Državnega 
zbora za Slovenijo in vse ljudi!

 Franc Bogovič 

Spoštovane volivke in volivci!

Rodila	 sem	 se	 15.	maja	 1958	 v	 Ljubljani.	
Otroštvo in mlada leta sem preživela na 
srednje veliki kmetiji v Metnaju. Kmetijstvo 
mi je bilo vedno blizu, zato sem se po uspe-
šno zaključeni gimnaziji v Stični odločila za 
študij agronomije na Biotehniški fakulteti v 
Ljubljani. Po opravljeni diplomi sem se leta 
1980	 zaposlila	 v	Kmetijski	 zadrugi	Stična,	
kjer	delam	še	danes,	zadnjih	20	let	kot	di-
rektorica. 
Z družino živim na Viru pri Stični. Imam 
dve hčerki, starejša je že poročena, mlajša 
pa še študira.
Prosti čas rada preživljam z družino in v 
naravi.
Od ustanovitve občine Ivančna Gorica, od 
leta	 1994	dalje,	 sem	že	peti	mandat	 sve-
tnica SLS v občinskem svetu. Vseskozi sem 
sodelovala v različnih odborih in komisijah. 
Dejavna sem tudi v lokalnih društvih in ob-
činskem odboru SLS. Na državni ravni pa 
sem aktivna na področju kmetijstva in za-
družništva.
V 35-letnem delu v gospodarstvu in kme-
tijstvu sem si nabrala dragocene izkušnje, 
katere	sem	20	let	dopolnjevala	tudi	kot	ak-
tivna svetnica SLS v občini Ivančna Gorica.
Prepričana sem, da bi svoje bogate izkušnje 
lahko udejanjila kot poslanka v državnem 
zboru.
Naj izpostavim samo nekaj ključnih podro-

čij iz našega programa Slovenske ljudske 
stranke, za katere se bom še posebej za-
vzemala:

- ZA STRATEŠKO PARTNERSTVO SLOVEN-
SKEMU GOSPODARSTVU

- ZA RAZVOJ KMETIJSTVA, LESNE INDU-
STRIJE in TURIZMA ter večjo samooskr-
bo z ZDRAVO DOMAČO HRANO

- ZA OKREPLJEN BOJ PROTI KORUPCIJI IN 
UČINKOVIT PREGON KRIMINALA

- ZA ZAPOSLITVENE MOŽNOSTI MLADIH
- ZA PRIJAZNO, UČINKOVITO in PRAVNO 

DRŽAVO
(več iz našega programa si lahko prebe-
rete na www.sls.si)

Slovenska ljudska stranka je stranka slo-
venskega ljudstva s krščanskimi in tradi-
cionalnimi vrednotami. Je stranka, ki želi 
tudi v prihodnje na temelju dela, pošteno-
sti, sodelovanja in iskanja rešitev v Sloveniji 
ustvariti novo upanje in zaupanje v družbo, 
državo in politiko.

Stopimo skupaj in dokažimo, da znamo, 
zmoremo in hočemo.
Da bi lahko pomagala ustvariti ponovno 
ZAupanje, potrebujem vaš glas.

Nasvidenje	na	volitvah,	13.	julija	2014.																																																																	

Milena Vrhovec

Slovenska ljudska stranka je stranka z naj-
daljšo zgodovino med vsemi strankami v Slo-
veniji. Je stranka, ki želi biti v celoti del evrop-
ske ljudske stranke z jasno izraženo krščansko 
naravnanostjo, od pred kratkim pa ima tudi 
svojega poslanca v evropskem parlamentu.  
V Slovenski ljudski stranki se dobro zaveda-
mo, da samo skupen nastop in dovolj velika 
moč vseh strank, ki so sestavni del Evrop-
ske ljudske stranke, lahko prineseta zaželene 
spremembe oblasti in prekinitev razgradnje 
države, ki traja že predolgo. Vsem volivcem 
in volivkam, ki si sprememb resnično želijo, 
hočemo povedati predvsem to, da brez moč-
ne Slovenske ljudske stranke ne more biti 
resničnega preobrata in nobene desne koali-
cije. Glasovi, oddani SLS, so zagotovo ključni 
za oblikovanje desne vlade. Brez Slovenske 
ljudske stranke bo slovensko podeželje še 
naprej umiralo. Slovenske, zlasti podeželske, 
občine bodo še mnogo bolj izgubljale svojo 
moč in predvsem denar za prepotrebne in-
vesticije. 
Slovenska ljudska stranka je tista, ki se za-

vzema za povečano vlogo občin, za slovensko 
družino, za podeželje, za kmeta in delavca, za 
gospodarstvu naklonjeno politiko, za šolstvo, 
ki bo izobraževalo ljudi v strokovnjake in pod-
jetnike, ki bodo sposobni poživiti gospodar-
stvo. Voliti slovensko ljudsko stranko pomeni 
odločiti se za:
-  desno stranko s krščansko naravnanostjo, 

po	zgledu	evropskih	ljudskih	strank;
-  stranko, ki se zavzema za ustvarjanje po-

gojev za nova delovna mesta, razbreme-
nitev gospodarstva, zmanjšanje davkov in 
nova	delovna	mesta;

-  stranko, ki se zaveda, da je potreben nov 
investicijski ciklus v investicije in delovne 
obrate tudi na podeželju, s posebnim pou-
darkom na manjših in srednje velikih obra-
tih;

-  stranko, ki se vedno s posebnim posluhom 
zavzema za samooskrbo s slovensko hra-
no,	za	kmetijstvo	in	kmeta;

-  stranko, ki se še posebej zavzema za slo-
vensko podeželje, za decentralizacijo in za 
boljše	delovanje	občin;

-  stranko, ki se neprestano bori proti vsem 
oblikam	korupcije	in	klientelizma;

-  stranko, ki se zavzema za slovensko druži-
no in s posebnim posluhom za sočloveka.

Naša kandidatka je gospa Milena Vrhovec. 
Prav gotovo je prava kandidatka za vas, za 
vse nas. Žena in mati z urejeno družino, ves 
čas aktivna v družbenem in gospodarskem ži-
vljenju. Živi sredi med nami, pozna vse naše 
probleme. Glas, oddan njej in s tem Slovenski 
ljudski stranki, je pravi glas. 

ZATO OBKROŽITE ŠTEVILKO 8 – SLS. 

Dokazali	bomo,	da	smo	VREDNI	ZAUPANJA.	
Predvsem pa, predragi volivci, pojdite zares 
vsi na volitve, neoddan glas pomeni, da si ga 
prepustil	 drugim.	NE	DOVOLI,	DA	BI	DRUGI	
ODLOČALI NAMESTO TEBE.

MARKO MAROLT
predsednik OO Slovenske ljudske stranke Dobrepolje

BREZ SLOVENSKE LJUDSKE STRANKE 
NE MORE BITI USPEŠNE VLADNE KOALICIJE
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www.sds.si@strankaSDS

POJDI NA VOLITVE

12
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UKREPI, KI JIH BO STRANKA VERJAMEM  
UVELJAVILA DO KONCA LETA 2014

1. ZVIŠANJE NETO PLAČ
S spremembo dohodninske lestvice bomo ob isti bruto plači zagotovili, da bo delavcem ostala bistveno 
višja neto plača. S tem bomo dvignili družinski proračun in povečali potrošnjo, kar bo koristilo celotnemu 
gospodarstvu.

2. MANJ PRISPEVKOV ZA NOVE ZAPOSLITVE
Vsakega delodajalca, ki bo zaposlil novega delavca, bomo v prvih šestih letih oprostili plačila prispevkov 
za štiri mesece na vsako leto zaposlitve. Na ta način bomo zagotovili lažje zaposlovanje in ohranitev za-
poslitev na daljši rok.

3. PRAVIČNEJŠE CENE VRTCEV
Razliko med plačilom staršev in polno ceno vrtcev bomo iz občinskih proračunov prenesli na ministrstvo 
za šolstvo. Znižali bomo strošek, ki ga za varstvo, vzgojo in izobraževanje predšolskih otrok plačujejo starši, 
cena programa vrtca pa bo enaka po vsej Sloveniji.

4. HITREJŠA IZDAJA DOVOLJENJ ZA GRADNJO
Po vsej Sloveniji bomo poenotili cene za izdajo gradbenega ter lokacijskega dovoljenja. Zagotovili bomo 
izdajo dovoljenj v treh mesecih od dneva oddaje prošnje.

5. OVREDNOTENJE PROSTOVOLJSTVA IN POMOČI
Zagotovili bomo vzpostavitev evidence prostovoljstva. Delo gasilcev, civilne zaščite, gorskih in drugih re-
ševalcev bo ovrednoteno z dodatno dohodninsko olajšavo, čas, ki ga brezposelni in upokojenci namenijo 
za družbeno koristno delo, pa nagrajen z višjimi socialnimi transferji oziroma s pokojninami.

6. KONEC KORUPCIJI V ZDRAVSTVU
Izboljšali bomo upravljanje bolnišnic, preprečili zlorabe pri naročanju zdravil in opreme, jasno razmejili 
delo zdravnikov v javnem in zasebnem zdravstvu ter onemogočili preskakovanje vrst na podlagi zvez in 
poznanstev.

7. ODGOVORNOST JAVNIH USLUŽBENCEV
Zagotovili bomo, da bodo tudi javni uslužbenci odgovarjali za slabo delo. Z dosledno uvedbo načela od-
govornosti bomo vzpostavili učinkovit javni sektor, ki bo resničen servis državljanom. Javne uslužbence, 
ki dobro delajo, bomo nagradili, tiste, ki delajo slabo, pa odpustili.

8. LOKALNA HRANA V SLOVENSKIH ŠOLAH
Javno naročanje bomo spremenili na način, da bodo javne institucije v večjem obsegu nabavljale lokalno 
pridelano hrano. Tako bodo tudi vrtci in šole kupovali izključno zdravo, svežo in doma pridelano hrano.

9. DAVČNA PREVETRITEV
Uvedli bomo davčne blagajne, davčno olajšavo za državljane na podlagi zbranih računov ter obraču-
navanje davka od dobička pravnih oseb po plačani realizaciji in ne na podlagi izdanih računov. Z nižjo 
stopnjo davka na dodano vrednost za storitve v turizmu (prenočišča in letovanja) bomo pospešili razvoj 
slovenskega turizma.
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Seznam list

DeSUS – DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE 

DRŽAVLJANSKA LISTA - DL 

ENAKOPRAVNI DEŽELANI - NAPREJ SLOVENIJA 

KOALICIJA ZDRUŽENA LEVICA (DEMOKRATIČNA STRANKA DELA – DSD,  
INICIATIVA ZA DEMOKRATIČNI SOCIALIZEM – IDS IN STRANKA ZA  
EKOSOCIALIZEM IN TRAJNOSTNI RAZVOJ SLOVENIJE – TRS) 

LIBERALNO GOSPODARSKA STRANKA - LGS 

NOVA SLOVENIJA - KRŠČANSKI DEMOKRATI - NSI 

PIRATSKA STRANKA SLOVENIJE 

POZITIVNA SLOVENIJA - PS 

SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA - SDS 

SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 

SLS - SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 

SMC - STRANKA MIRA CERARJA 

SOCIALNI DEMOKRATI - SD 

STRANKA HUMANA SLOVENIJA - HS 

STRANKA VERJAMEM 

ZAVEZNIŠTVO ALENKE BRATUŠEK - ZAAB 

ZELENI SLOVENIJE

Predčasne volitve  
v Državni zbor bodo potekale  
v nedeljo, 13. julija 2014.

Prvi podatki o volilni udeležbi  
bodo znani po 11. uri, glede na  
stanje na voliščih ob 11. uri. 

Drugi podatki o volilni udeležbi  
bodo znani po 16. uri, glede na stanje  
na voliščih ob 16. uri. 

Prvi delni izidi glasovanja  
bodo znani po 19:00.
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(nadaljevanje članka)

V nadaljevanju tega prispevka bomo izpo-
stavili in zapisali nekaj zanimivosti iz časa, 
ko je neutrudno odkrival in kopal arheo-
loške najdbe tako rekoč po vsej Sloveniji, 
izrecno pa se je osredotočil na Dolenjsko, 
Belo krajino in Notranjsko. V današnjem 
prispevku se bomo navezali na čas biva-
nja v Krškem in izkopavanja arheoloških 
najdb v Drnovem. Kustos K. Dežman ga 
je denarno solidno podpiral, ga spodbu-
jal, da raziskuje še na drugih lokacijah, 
kar je J. Pečnika močno motiviralo. Samo 
v okolici Krškega in Drnovega, Mokrono-
ga, Šmarjete, Trebnjega, Dobrniča in Va-
lične vasi je odkril več kot 50 arheoloških 
najdišč. Pri izkopavanjih so sodelovali 
najeti delavci, v skupini jih je bilo tudi 30. 
Do njih je bil zelo zahteven in strog. Ker je 
bil Jernej Pečnik stalno na poti od enega 
arheološkega najdišča do novega arheo-
loškega najdišča, so mu v času njegove 
odsotnosti marsikateri najdeni predmet 
izmaknili in »pod roko« prodali na črnem 
trgu. Vse to je prišlo na ušesa kustosu Kar-
lu Dežmanu, ki mu je 6. 6. 1885 v poseb-
nem pismu zapisal: »Vi mi naznanite, da 
se nad Ribjekom (blizu Mokronoga) še 
vedno starine najdejo. Treba je torej na 
tanjko paziti in zaznamovati, kako da so 
grobovi razstavljeni, kteri reči se notri naj-
dejo, kir to je ena znamenitejših skrbi pri 
starinskem prekopavanju. Kot paznik teh 
del bi morali vedno zraven biti, kdo ve, 

kaj se pogubi, če ste med tem časom, ko 
se grob odpre, več milj od tega kraja od-
daljen. Moja misel je bila se Doberneških 
gomil (okolica Dobrniča) še le tačas loteti, 
ko bode v mokronoški okolici vse dobro 
preiskano. Dozdeva se mi torej, da preveč 
nepotrebnih potov storite, če ste zdaj v 
tem, zdaj v unem kraju mudite, in glavno 
reč, to je preiskavo grobov nad Ribjekom, 
delavcem prepustite.«

Iz vsebine tega pisma lahko zaznamo 
kar nekaj karakternih lastnosti našega Jer-
neja, ki se tudi ob tem opozorilu ni kaj do-
sti spremenil. Vsebina pisma je omenjena 
tudi zaradi tega, ker je Jernej Pečnik prav 
v krajih okrog Mokronoga kot prvi pri nas 
odkril arheološke ostanke, ki pripadajo la-
tenski dobi (mlajša železna doba). Samo v 
tem letu, ko je dobil navedeno opozorilno 
pismo, je odkril naslednja arheološka naj-
dišča: Beli Grič, Gorenje Laknice, Grmada, 
Libna, Ostrožnik, Podlog, Ribjek, Slepšek, 
Valična vas, Vinkov vrh, Dobrova ...

Vse bolj je raziskoval ostaline, ki so pri-
padale starejši železni dobi ali halštatski 
dobi, ki je trajala od leta 750 pr. n. št. do 
400 pr. n.  št. (do prihoda Keltov – Tavri-
skov), latenski ali mlajši železni dobi, ki je 
trajala od leta 400 pr. n.  št. do rimske za-
sedbe naših krajev približno leta 35 pr. n. 
št., in rimskemu obdobju od leta 35 pr. n . 

št. do 5. stol. n.  št., ko se začne čas preselje-
vanja narodov. Iz tega obdobja je nakopal 
na tisoče predmetov, ki še danes bogatijo 
vitrine Narodnega muzeja v Ljubljani in 
naravoslovnega muzeja na Dunaju, ki ga 
trenutno preurejajo, obnavljajo, zato naš 
izlet na Dunaj prestavljamo za leto dni.

Izjemen talent je imel Jernej Pečnik za 
odkrivanje halštatskih gomil, s katerimi 
je bila tako rekoč posajena celotna Do-
lenjska in del Bele krajine. Okrog njih so 
spletali zgodbe o zlatem teletu, ponekod 
so videli pokopališča Ajdov, drugje izroči-
lo o Atilovem grobu. Samo v okolici Stične 
in Vira je bilo več kot 140 gomil. Za do-
lenjsko območje je bil značilen skeletni 
pokop v gomili. Grobovi so ležali v krogu 
okrog središčnega groba ali okrog prazne 
sredine. Gomile so bile različno velike, z 
različnim številom grobov (npr. gomila 
štev. 48  pri Stični je imela premer 50 m 
in je štela 183 grobov). Mrtve so položili v 
lesene krste, prekrili s težkimi kamni, ka-
mnitimi ploščami. Bogatejši so imeli ve-
čje krste, mrtvi so ležali na hrbtu, obleče-
ni s pridatki, kot so bili za moške amuleti, 
obrambno in napadalno orožje, konjska 
oprema, keramični dodatki, ženskam so 
dodajali zapestnice, nanožnice, prstane, 
koralde, zlasti iz raznobarvnih jantarjevih 
jagod, fibule – zaponke, keramično po-
sodo ... Veljaki so bili pokopani s konjem 
(glava in sprednji del telesa – primeri na 
Magdalenski gori, v krajih Stična, Brezje, 
Libna ... ). Gomile s svojim načinom po-
kopa z materialno kulturo ostajajo glavni 
vir za zgodovino starejše železne dobe na 
Slovenskem in na tem področju je Jernej 
Pečnik za našo zgodovino odkril ogromno 
neprecenljivih predmetov, ki sestavljajo 
mozaik vpogleda v čas življenja ljudi zla-
sti v starejši in mlajši železni dobi.

 
Halštatski prebivalci so živeli v gradi-

ščih (na hribih, v okljukih reke, nad pre-
padnimi stenami, pa tudi na ravnini), ki 
so do današnjih časov ohranjena z različ-
nimi imeni (gradec, gradac, gradež, gradi-
šče, gradenc, gredišče, gradenje, gradenc, 
gradiška ...). Gradišča so oklepala visoka 
močna kamnita ali zemljeno-lesna obzid-
ja. Začetki segajo v bronasto dobo (tudi 

V spomin ob 100-letnici smrti našega velikega starinoslovca, 
starinokopa, starinarja

Temeljni zidovi cerkve v utrdbi Korinjski hrib 
(avtor Slavko Ciglenečki)

Zakladne najdbe na Limberku  
(Slavko Ciglenečki)
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Anica Smrekar, RKS – OZ Grosuplje

4. junij je v Sloveniji dan krvodajalcev kot spomin na pomemben 

mejnik na področju transfuzijske službe, ko so na ta dan leta 1945 

v Sloveniji odvzeli prve enote krvi, ki so že vsebovale konzervans, 

in so jih zato lahko tudi shranili.

14. junij, svetovni dan krvodajalcev, pa se letos osredotoča na 

varno kri za varnost mamic. Svetovna zdravstvena organizacija po-

ziva vse države, da si prizadevajo zagotoviti pravočasen dostop do 

varne krvi in krvnih pripravkov in s tem preprečijo smrt mnogih 

mamic. Zaradi zapletov pri porodu namreč vsak dan umre kar 800 

žensk, skoraj vse v državah v razvoju. 

Pri nas smo na videz preskrbljeni. Kako hitro se lahko stvari po-

rušijo, smo občutili že letos, ko se je štiridnevne krvodajalske akci-

je udeležilo 410 krvodajalcev, to je kar 99 manj kot lani spomladi, 

pojavil pa se je tudi velik problem glede prostora v Grosupljem. Da 

Osnovna šola Louisa Adamiča po več desetletjih ni mogla zagoto-

viti potrebnih prostorov za izvedbo enodnevne krvodajalske akci-

je, je med krvodajalci zbudilo veliko začudenje in neodobravanje. 

Tako šolarji ne morejo več videti dobrega zgleda v svoji sredi. Prav 

nasprotno pa sta OŠ Šentvid pri Stični in OŠ Dobrepolje spraznili 

nekaj učilnic tako, da sta učence peljali na športni oziroma kulturni 

dan, najstarejša skupina iz vrtca Dobrepolje pa je celo spremljala 

svojo vzgojiteljico skozi cel postopek darovanja krvi.

Naj bosta praznika tudi priložnost za čestitke in zahvalo vsem 

krvodajalcem in vsem tistim, ki na razne načine pomagajo k oza-

veščenosti in pri izvedbah krvodajalskih akcij. u

RDEČI KRIŽ SLOVENIJE 
OBMOČNO ZDRUŽENJE GROSUPLJE

Dan krvodajalcev
Vsako leto v juniju obeležujemo kar dva dneva, posvečena krvo-
dajalstvu: 4. in 14. junij.

Korinj), sledil je več kot 200-letni premor, nato so spet 
v halštatski dobi obnovili obzidja in utrdbe. Šlo je za 
usoden čas, ko življenje na ravnini ni bilo več varno. 
Vzrok je v osvajalni strategiji rimske države.

Leta 1883 in 1886 je takratni arheološki svet opozoril 
na zelo zanimiva najdišča na Korinjskem hribu, Lim-
berku, Stenah sv. Ane, Sloki Gori. Gradišči Korinjski 
hrib in Limberk omenja kot prvi, saj je Jernej Pečnik 
znan po tem, da je s kustosom Muellnerjem kot prvi 
pri nas raziskal gradišče na Magdalenski gori.

Limberk in Korinjski hrib sta bila poseljena iz vzroka 
varstva poti, ki je potekala iz Krke skozi Dobrepoljsko 
dolino. Na osnovi najdenega materiala ugotavljajo, da 
je treba tu iskati zadnje ostanke staroselskega prebival-
stva, ki so si v teh hribih reševali golo življenje in prene-
sli antična izročila v čas, ko so sem prišli prvi Slovani.

Na Korinjskem hribu so našli 84 različnih predme-
tov (bronasti srp, ploščato bakreno sekiro, ploščato fi-
bulo, pozlačeno bronasto ptičjo fibulo, bronaste spone 
z okrasom v obliki križa, bronasti uhan, koščen glavnik, 
železno šivanko, železen nož, železen lemež, železne 
škarje ...). Korinjska utrdba je bila utrjena s petimi pra-
vokotnimi obrambnimi stolpi, imeli so svojo cerkev sv. 
Jurija (glavna ladja, prezbiterij, baptiserij, narteks – po-
krito preddverje, klop za duhovščino, glavni vhod, dva 
stranska vhoda, piscina – krstni kamen v obliki kadi, v 
kateri so s potopitvijo  krstili).

Pri cerkvi sv. Jurija na Korinjskem hribu je Jernej 
Pečnik odkril rimski nagrobnik Marcija Bianda iz Ogle-
ja, ki je bil v enoti jezdecev v Mohacsu na Madžarskem. 
Umrl je v času markomanskih vojn (približno leta 170 
n. š.).

 Na Limberku imamo ostanke podobne cerkve, ki 
je bila poimenovana po sv. Rupertu, na samem vrhu 
688 m visoke vzpetine (Limberk, lilijna gora). Našli so 
62 predmetov (trirobno puščico s trnastim nastavkom, 
miniaturno železno sekiro, železno zajemalko, svinče-
no vretence ...).

Leto 1886 je bilo za J. Pečnika žalostno leto, izgubil je 
22-letnega sina Alojzija, kustos Dežman mu je name-
nil za raziskave precej manj denarja, niso bile tiskane 
skrbno izdelane topografske karte. Rojevala se je nova 
prelomnica v življenju Jerneja Pečnika. O tem nasle-
dnjič v nadaljevanju. u
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Anica Smrekar, sekretarka RKS – OZ Grosuplje

V petek, 30. 5., smo iz RKS – OZ Grosuplje poslali en tovornjak pomoči 
– 40 palet, 11 ton hrane, higienskih pripomočkov in posteljnine –, ki so 
jo zbrali znani in neznani darovalci v občinah Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica. Občina Grosuplje nam je takoj dala v uporabo dodaten 
prostor za zbiranje in skladiščenje pomoči, zbirali pa so tudi v TC Spar 
Grosuplje, Osnovni šoli Brinje Grosuplje,  v župnijski dvorani v Višnji 
Gori, kulturnem domu v Ivančni Gorici, Šentvidu pri Stični in  v Dobre-
polju, kjer se sami še živo spominjajo katastrofalnih poplav leta 2010.  
Mnogi prostovoljci so darovano pomoč sortirali, popisovali in pakirali. 
Lastnik tovornjaka Dare transport je prevoz opravil brezplačno. Pomoč 
so v soboto, 31. 5.,  prejeli v Modriči in Odžaku v BIH. Že pred našo 
pošiljko pa je preko Rdečega križa Slovenije grosupeljsko podjetje Av-
totransporti Kastelec podarilo en tovornjak vode. V imenu prejemnikov 
pomoči iskrena hvala vsem navedenim in tudi vsem anonimnim daro-
valcem, ki ste se tako hitro in velikodušno odzvali in pomagali! u

Humanitarna pomoč prizadetim  
v poplavah v BiH in Srbiji

Jelka Janežič, OZVVS GROSUPLJE

Že ob odhodu smo bili dobre volje, saj je bilo jutro prelepo in 
je obetalo lep dan.

 Veterani smo se okrog 9. ure zbrali v središču občine Bene-
dikt, kjer so nas pozdravili gostoljubni domačini in nam ponu-
dili okusen zajtrk in okrepčilo. Dobrodošlico sta nam izrekla 
župan občine Benedikt g. Milan Gumzar in predsednik OZVVS 
Lenart g. Darko Škerget. Njegov govor je bil navdušujoč kot ve-
dno. Kot že večkrat smo tudi tokrat z njim skupaj zapeli sloven-
sko himno. Predsednik je namreč odličen pevec. 

Tudi mi smo s seboj pripeljali pevce, in sicer zbor Samora-
stnik, ki ga vodi g. Drago Zakrajšek. Njihov nastop je navdušil 
vse prisotne in prijetno popestril prireditev. 

Kmalu smo krenili na 9-kilometrsko pot v smeri Benedikt 
– Drvanja – Zg. Bačkova – Froleh. Pohod je vodil g. Marjan Re-
bernik s sodelavci.  Hodili smo mimo polj, vinogradov in trav-
nikov, občudovali vaško arhitekturo in znamenitosti teh krajev, 
med drugim tudi izvir posebne vode, ki je polna železa. Tudi 
to smo okusili. 

Med potjo so gostoljubni domačini poskrbeli za osvežilno pi-
jačo in prigrizke, na koncu pohoda pa so nam v Lovskem hramu 
v Frolehu postregli še s toplo malico – odličnim bogračem. Kar 
je res, je res, Štajerci se vedno izkažejo, tudi s skromnimi sred-
stvi, letos so namreč sami (občini Benedikt in Sv. Ana) poskrbeli 
za vse. Zveza veteranov letos zaradi skromnih finančnih sred-
stev ni prispevala za izvedbo tega že tradicionalnega pohoda.

Na koncu smo tudi zapeli, saj smo imeli s seboj vrhunske 
pevce, in seveda tudi zaplesali.

Skratka, imeli smo se prelepo, zdi se nam, da je vsako leto 
lepše. Poslovili smo se od svojih gostiteljev in res  upamo, da se 
naslednje leto spet vidimo. u

Veterani OZVVS Grosuplje  
na Maistrovem pohodu  
v občini Benedikt

V soboto, 7. maja 2014, smo se veterani Območnega združe-
nja zbrali pred Gasilskim centrom Grosuplje in se z avtobusom 
odpeljali proti Štajerski, na že tradicionalni  15. Maistrov 
pohod. Letos je bila naša gostiteljica občina Benedikt. Vete-
rani OZVVS Grosuplje smo se Maistrovega pohoda udeležili 
že šestič. 
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Tina Nahtigal

Sprejeli so nas pri gasilnem domu v Prigo-
rici. Na začetku so vse zbrane pozdravili 
predsednik GZ Ribnica g. Cveto Marinšek, 
predsednica komisije za članice GZ Ribnica 
ga. Elizabeta Čampa, predsednica komisije 
za članice regije Ljubljana II ga. Marija No-
vak in še predsednica sveta članic GZS ga. 
Vladimira Bučevec, ki je pohvalila delo čla-
nic v regiji Ljubljana II in čestitala gasilkam 
iz Kočevja za doseženo 1. mesto na držav-
nem tekmovanju. Po uvodnih nagovorih 
so nam pokazali rojstno hišo in spominsko 
ploščo Ignacija Merharja. Ker je letos 70 let 
od njegove smrti, smo šli na njegov grob in 
v spomin prižgali svečo.

Ignacij Merhar je  oče poveljevanja v 
slovenskem jeziku. Za zgodovino gasilstva 
in za uveljavljanje javnega slovenskega je-
zika je za časa avstro-ogrske monarhije na 
naših tleh zelo pomemben. Leta 1879 je v 
Dolenji vasi ustanovil zelo aktivno gasil-
sko četo (operativna enota društva), ki je 
bila ena izmed prvih na Slovenskem. Svojo 
četo je zelo dobro izuril, s svojo odločno-
stjo pa je zavrgel nemško poveljevanje in 
ga zamenjal s slovenskim. Slovenska po-
velja so se prvič javno slišala leta 1880 na 
gasilskem kongresu  v Ljubljani. Ker pa  to 
ni bilo všeč takratnim nemškim mogotcem, 

ki so v tem videli grožnjo, so ga obstopile 
oblasti, mu  vzele in zlomile sabljo, ki jo je 
nosil kot gasilski poveljnik, njega pa zaprli. 
Zaradi pritiska ljudstva so ga po nekaj urah 
izpustili. Kljub težavam, ki jih je imel zara-
di svoje nacionalne zavesti, se ni oziral na 
nikogar. Izdal je knjižico z naslovom »Slo-
vensko poveljevanje v gasilskih organizaci-
jah in društvih«, nekaj let kasneje pa je izdal 

še »Vadbeni pravilnik za Slovenske prosto-
voljne brambe«, ki je bil izdan v nakladi 
900 izvodov in je bil razprodan še isti dan. 
Vadbeni pravilnik je bil zelo pomemben za 
nadaljnji razvoj slovenskega gasilstva, saj je 
bil to priročnik, s katerim je bil prebit led, 
tako v strokovnem kot v narodnostnem po-
gledu.  Njegova poveljevanja se uporabljajo 
še danes, vključno z gasilskim pozdravom 
»na pomoč«, ki ga vsi dobro poznamo.

Ogledali smo si tudi njegovo spominsko 
sobo, ki jo imajo v gasilnem domu v Do-
lenji vasi, kjer je Ignacij deloval.  Gasilsko 
društvo Dolenja vas je prvo društvo, ki je 
bilo registrirano na slovenskih tleh. Poleg 
spominske sobe imajo v društvu tudi mo-
torno brizgalno iz leta 1922 in tudi voz na 
konjsko vprego z gasilskimi pripomočki za 
gašenje.

Posvet smo nadaljevali v lovskem domu 
v Rakitnici, kjer so nam predstavniki podje-
tja Fipis prikazali gašenje z Bioversalom. Po 
predstavitvi gašenja pa nam je Janez Puželj 
povedal nekaj več o delu Ignacija Merharja. 
V njegovo čast so dali tudi pobudo za dr-
žavno odlikovanje. 

Po uradnem delu  je vse zbrane zabaval 
ansambel Duo Klobuk, ki je spravil na noge 
tudi nekaj gasilk. Članice iz GZ Dobrepolje 
smo se imele na posvetu lepo, veliko nove-
ga smo videle in izvedele.

Na pomoč! u

Posvet članic v GZ Ribnica
Na posvetu članic se vsako leto dogaja kaj zanimivega in članice, ki se ga udeležijo, izvejo in se naučijo kaj novega. Tudi 
letošnji posvet ni bil izjema. V petek, 6. junija 2014, se je 13 članic iz GZ Dobrepolje udeležilo posveta v GZ Ribnica. 
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Nabralo se je kar več kot 50 primerkov gob, 
ki so nam osvežile in razširile znanje, saj 
smo med obiskovalci imeli izvrstne deter-
minatorje. Tudi ostali udeleženci pohoda 
so bili izredno navdušeni nad pripravljeno 
razstavo. Pohoda se je udeležilo več kot 80 
udeležencev, ki so do doma prišli iz treh 
različnih smeri. Vodnik za pohodnike iz 
Krke je bil Globokar Milan, za pohodnike 
iz Vidma je bil na razpolago Kralj Jože, iz 
Hočevja pa je udeležence na pot pospre-
mil Dešman Ciril. V lepem dnevu nam je 
druženje hitro minilo, saj so nas članice in 
člani DGŠŠ gostoljubno sprejeli v svojem 
domu. V popoldanskem času so nas obi-
skali tudi udeleženci, ki  sami izberejo pot 
do našega doma.

V soboto, 21. 6. 2014, pa je potekalo tra-
dicionalno srečanje pobratenih društev 
DGŠŠ Hočevje in MGD Ljubljana. Že v do-
poldanskem času smo se zbrali pri koči in 
pripravili tudi ta dan priložnostno razstavo,  
ki je vsebovala približno 70 primerkov gob, 
nekaj tudi lesnih. Srečanja se je udeležilo 
22 članic in članov iz ljubljanskega dru-
štva in 21 iz našega društva. Vsako leto eno 
društvo organizira srečanje. Ob prijetnem 
klepetu o gobah in gobarski sezoni, ki je 
pred nami, smo dočakali rajnkega pujsa, ki 
se je veselo vrtel na ražnju. Da pa bi bilo 
vzdušje še prijetnejše, smo za popestritev 
pripravili karaoke. Zmagala sta predsedni-
ca ljubljanskega  društva in naš predsednik, 
ki je veselo zaigral na harmoniko. Nagrade 

Prve razstave gob
V sklopu tradicionalnega »Primoževega pohoda« na Šentrumar, ki je potekal 8. 6. 2014, smo članice in člani gobarskega društva 
skupaj s prijatelji gobarji iz gobarskih društev Kranj, Škofja Loka, Gorje in Ribnica pripravili mini razstavo gobic, ki smo jih nabrali 
v bližnji okolici doma oziroma na našem pohodu.

za vse zmagovalce so bile simbolične, kot 
npr. pivo za zmagovalca z dvema kozarce-
ma v domu upokojencev na Vidmu. Spon-
zor nagrade je zmagovalec, saj plača pivo 
sam. Popoldne pa smo zapeli skupaj z an-
samblom »Hrepenenje«, ki najraje vadi na 
Šentrumarju. 

Tako smo izobraževalni del zaključili v 
veselem vzdušju in ob petju. Po besedah 

udeležencev bi bilo takšnih srečanj lahko 
še več.

Sporočamo tudi, da bo vsako prvo nede-
ljo v mesecu možno prinesti nabrane pri-
merke gob v naš gobarski dom, kjer boste 
izvedeli vse o tem, kaj je v vaših košarah, pa 
tudi druge nedelje bo v domu vedno kdo, ki 
bo kaj vedel o gobah, zato pridite. u

OBMOČNO ZDRUŽENJE ZA VREDNOTE
SLOVENSKE OSAMOSVOJITVE

GROSUPLJE - DOBREPOLJE

želi vsem občankam in občanom  
ter še posebej veteranom vojne za Slovenijo

ob minulem državnem prazniku dan državnosti, 

da bi občutili domoljubje kot ljubezen,
da bi spoštovali domovino kot svojo mati,

da bi ponosno in pokončno proslavljali dan državnosti in
da nas domoljubje spremlja ne le ta dan, temveč naj bo to naše vodilo.

Andrej SELAN
predsednik OZ VSO G-D
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Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Članice, člane in prijatelje Društva invali-
dov Grosuplje, goste župana občine Gro-
suplje dr. Petra Verliča, predsednika Zveze 
delovnih invalidov Slovenije Draga Novaka 
in sekretarko Zveze delovnih invalidov Slo-
venije Tanjo Hočevar ter vse invalide iz dru-
štev Dolenjske in Bele krajine je uvodoma 
prav lepo pozdravila predsednica Društva 
invalidov Grosuplje Anica Perme.

30 let je jubilej, na katerega se ne more 
in ne sme pozabiti, tako zaradi sedanjih 
članov kot tudi članov, ki so pretekla tri de-
setletja kakor koli pripomogli k delovanju 
društva. Invalidi v občini Grosuplje so dol-
go čutili praznino in nepovezanost pri svo-
jem delu. Da bi lahko skupno reševali dolo-
čene probleme, ki jih prinaša invalidnost, je 
15. 6. 1984 deset invalidov podpisalo Statut 
Društva invalidov Grosuplje. Za predsedni-

30-letnica delovanja Društva invalidov Grosuplje
V nedeljo, 25. maja 2014, je Društvo invalidov Grosuplje v Centru Grajski vrt Boštanj obeležilo 30-letnico svojega delovanja,  
ob tej priložnosti pa gostilo tudi tradicionalno letno srečanje delovnih invalidov Dolenjske in Bele krajine.

co je bila izvoljena Irena Kunej, tajnik dru-
štva pa je bil takrat Jože Rački. V vseh teh 
letih se je društvo večkrat selilo, nazadnje 
leta 2007, in sicer v prostore, katerih lastniki 
so leta 2012 po velikem trudu postali. Velika 
zasluga za to gre predvsem Zvezi delovnih 
invalidov Slovenije in županu občine Gro-
suplje dr. Petru Verliču. Anica Perme je še 
povedala, da se je skozi vsa ta leta delovanja 
v društvu marsikaj spremenilo, vendar pa 
je vse od ustanovitve rdeča nit društva po-
magati sočloveku invalidu, pomagati drug 
drugemu, poslušati in priskočiti na pomoč, 
ko te človek najbolj potrebuje. 

Tudi tradicija srečanja delovnih invali-
dov Dolenjske in Bele krajine ima že dol-
ge korenine, Anica Perme pa je ob tem s 
ponosom povedala, da je ravno Društvo 
invalidov Grosuplje organiziralo prvo ta-
kšno srečanje leta 1987. Prav bi bilo, da se 
takšna srečanja nadaljujejo še naprej, saj 

se ravno na njih invalidi lahko pogovorijo, 
si izmenjajo izkušnje in se tudi poveselijo. 
V veliko pomoč pri delovanju jim je Zveza 
delovnih invalidov Slovenije, ki jim pomaga 
finančno in strokovno. Brez njihove pomo-
či, denarja, toplic, nasvetov, pravnih nasve-
tov, bi jim bilo zelo težko ali pa skoraj ne bi 
mogli obstajati. Tudi brez pomoči lokalne 
skupnosti si delo društva težko predsta-
vlja, predvsem za Občino Grosuplje velja, 
da jim vedno prisluhne in podpira njihove 
programe.

Anica Perme se je ob že prehojeni poti v 
svojem imenu in v imenu upravnega odbo-
ra zahvalila vsem, ki kakor koli sodelujejo 
in prispevajo k obstoju društva, želi pa si, 
da bodo začrtano pot društva ohranili tudi 
prihodnji rodovi.

Prijateljem iz Dolenjske in Bele krajine 
ter predsedniku Zveze delovnih invalidov 
Slovenije Dragu Novaku in sekretarki Zve-
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ze delovnih invalidov Slovenije Tanji Hočevar je to-
plo in prisrčno dobrodošlico na Boštanju, v osrčju 
zelenega Radenskega polja, zaželel župan dr. Peter 
Verlič. Prav lepo pa je pozdravil tudi domače dru-
štvo, Društvo invalidov Grosuplje, in predsednico 
društva Anico Perme.

Župan je društvu ob 30-letnici delovanja iskreno 
čestital, članom društva zaželel uspešno delo tudi 
vnaprej ter se jim zahvalil za vse, kar dobrega storijo, 
da vnašajo sonce, optimizem in dobro voljo v našo 
družbo, in to je tisto, kar najbolj potrebujemo.

Dejal je, da ve, da so jih v življenju bičale pre-
izkušnje, vendar pa skozi preizkušnje, ki jih človek 
doživlja v življenju, postaja močnejši, hrabrejši, po-
gumnejši, trdnejši. Tudi v občini Grosuplje si pri-
zadevajo, da bi bili močni, ter z veliko dobre volje 
in optimizma sledijo razvojno naravnanim projek-
tom.

Župan je delovne invalide iz Dolenjske in Bele 
krajine lepo povabil, da našo občino še kdaj obišče-
jo. Možnosti za izlete je namreč veliko, od Raden-
skega polja do čudovite Županove jame s sedmi-
mi dvoranami ter protiturškega Tabora Cerovo in 
Magdalenske gore. Tam, kjer se konča Ljubljana in 
začne mehkoba dolenjskih gričev in zelenih dolin, 
kjer se mestni utrip že skoraj prepleta s podeželjem 

in kjer vas bomo vedno pričakali s pri-
jaznim pozdravom, toplim nasmehom, 
toplim stiskom roke, tam smo doma v 
občini Grosuplje.

Zbrane je nagovoril tudi predse-
dnik Zveze delovnih invalidov Sloveni-
je Drago Novak ter poudaril, da si bo 
zveza še naprej prizadevala za dosego 

enakih možnosti ter da bo storila vse za 
odstranitev ovir v družbi, ki vodijo k so-
cialni izključenosti, pa naj gre za ovire 
pri izobraževanju ali zaposlovanju, ki 
posledično vodijo k revščini ali osami. 
Vsem je zaželel sproščeno in prijetno 
druženje, ki se naj konča z mislijo na 
ponovno srečanje. u

Ambrož Volek, Študentski klub GROŠ

Kot morda že veste, je Študentski klub 
GROŠ prejel bronasto priznanje Občine 
Grosuplje za izjemne dosežke. Uradna po-
delitev je bila na slavnostni seji Občinske-
ga sveta Grosuplje, 18. aprila. Predsednik 
Gašper Kus se je ob tej priložnosti zahvalil 
vsem, ki ste prispevali svoj delež k osvoji-
tvi priznanja. Prireditev, ki je bila kulturno 
obarvana, se je zaključila ob pogostitvi in 
prijetnem klepetu z ostalimi dobitniki, go-
sti in občinskimi veljaki.

V novih prostorih ŠK GROŠ vsako sredo 
potekajo GROŠevi turnirji v taroku (ki so 
precej obiskani, zato se nam, če rad taroki-
raš, pridruži še ti, da nas bo še več). Na za-
dnji šolski dan, večer pred praznikom dne-
va državnosti, se je v Hotspot Caffeju odvila 
nora Summer opening sensation zabava, s 
katero smo odprli težko pričakovano pole-
tno sezono ter GROŠevo poletje.  

Vrnimo se nazaj na GROŠevo poletje, ki 
nas bo spremljalo v poletnih mesecih. Res 

je, koledar kaže že skoraj julij, GROŠevci 
pa imamo pripravljenih že veliko res zani-
mivih projektov. Po izpitih bo še kako prav 
prišlo malce sprostitve na razprodajah v 
Palmanovi. Sredi julija gremo skupaj švicat 
na ŠVIC, po napornem koncu tedna pa zo-
pet sledi malce sprostitve v Termah Čatež. 
Potrebni zabave bomo šli na ATP v Umag, 
naslednji »sprostitveni konec tedna« pa bo 
tokrat malce bolj adrenalinski, ko bomo 
raftali po brzicah.

Da pa vam ne zaupam ravno vsega, 

vas vabim, da obiščete našo spletno stran 
(http://www.klub-gros.com/), si ogleda-
te našo FB stran (Študentski klub GROŠ), 
seveda pa nas lahko kaj povprašate tudi v 
živo, in sicer vsak ponedeljek, sredo in pe-
tek od 18.00 do 20.00 in vsak torek in četrtek 
od 10.00 do 12.00 na naši Info točki v ŠK 
GROŠ v Grosupljem in vsak torek od 18.00 
do 20.00 v Jakličevem domu v Dobrepolju.

Se vidimo – kje pa drugje kot na GROŠe-
vem poletju! u

GROŠevci bomo poletje preživeli po študentsko!

Julij, poletje, vročina in izpitnega obdobja je skoraj konec. Kaj več si lahko študent želi? Ta kombinacija je že skoraj popolna, nato 
pa dodamo še malo morja, zamenjavo oblačil za kopalke in koktajl v roke, in imamo dobitno kombinacijo. Vročih poletnih dni smo 
zelo veseli tudi v Študentskem klubu GROŠ. S soncem je namreč prišlo tudi naše GROŠevo poletje! Vendar več v nadaljevanju.
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Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Pitanje  
(za) pitanega pitona

Pod jasnim nebom povprečno toplega julij-
skega večera je sredi ugandskega pragozda 
raziskovalec Steven našel v senci ležečo ne-
gibno kačo. »Mrtva kača,« je vzkliknil, »kača 
velikanka.« »Ne, ni mrtva,« mu je odgovoril 
srednjeafriški vodič Kinte ... »To je piton, ki 
prebavlja hrano.« In res, ko sta natančno 
pogledala ležečo pošast, sta opazila, da je 
na sredini sedemmeterskega telesa kača 
močno zadebeljena in da so tam vidna va-
lovita krčenja obodnih telesnih mišic. Kača 
je bila živa in tisto, kar je prebavljala, je bilo 
nekaj ogromnega. »Kaj misliš, Kinte, kaj je 
požrla?« »Morda antilopo, morda telička, 
morda človeka …« Stevena je spreletel srh 
po telesu. Pomislil je, kako močan mora biti 
objem pitona, da zaduši tako velik plen. 
Baje, da mu ob tem tudi polomi kosti. Kljub 
temu da je bil v tem trenutku zaradi pre-
bavljanja piton negiben, nenapadalen in 
nenevaren, pa se mu raziskovalca vseeno 
nista upala popolnoma približati. Vzela sta 
kamero in fotoaparat ter začela pripravljati 
reportažo poljudnoznanstvene oddaje Pre-
učevanje prazgodovine pragozdov. Naredi-
la sta celo serijo fotografij, posnela sta nekaj 
strokovnih komentarjev in preko radiozve-
ze sporočila v bazni tabor, da sta v redu in 
da naj jima pripravijo strokovno gradivo z 
naslovom: Tropske kače skozi zgodovino 
razvoja živih organizmov. Z veliko vnemo in 
elanom sta delala tri polne ure, dokler nista 
začutila lakote in žeje. S krulečimi želodci 
sta si pripravila improviziran pogrinjek, 
stresla hrano iz nahrbtnika ter se v nekaj 
minutah do sitega najedla. Potem sta vzela 
prenosna računalnika, razstavila zložljiva 
naslonjača in se z vso vnemo polleže lotila 
analize do tedaj pridobljenih podatkov. A 
že po treh minutah je vnema začela naglo 
pojenjati. Možgani so zaznavali občutek 
postopnega izklapljanja iz funkcije anali-
ziranja podatkov za oddajo Preučevanje 
prazgodovine pragozdov ... Oči so zaznale 
občutek postopnega izklapljanja iz funkcije 
sledenje podatkov z računalniškega moni-
torja za oddajo Preučevanje prazgodovi-
ne pragozdov. V naslednjih treh minutah 
je izklapljanje doživelo vrhunec z glasnim 
smrčanjem, ki je naznanjalo dejstvo, da sta 
raziskovalca televizijskega programa Earth 
living history zaspala kot dojenčka. V nasle-

dnji uri smo bili tako priča neobičajnemu 
tihožitju pod stoletnimi krošnjami ugan-
dskega gozda: na štirih kvadratnih metrih 
so spali prebavljajoči Steven, prebavljajo-
či Kinte in prebavljajoči piton ... Po eni uri 
pa ta nenavadni prizor prekine tropski dež, 
ki prebudi Stevena in Kinteja, medtem ko 
piton negibno leži še naprej. Seveda sta se 
oba raziskovalca ob zbujanju zelo prestra-
šila, a ko sta zaznala, da sta živa in zdrava, 
sta popokala svoje stvari in se z džipom od-
peljala nazaj proti taboru.

Ob prihodu v bazo sta takoj odšla do 
ambulante splošne medicine k slovenske-
mu specializantu, ki ga je država Slovenija 
poslala na redno praktično usposabljanje 
za delo v splošni ambulanti. Takole sta po-
tožila: »Doktor, prosiva vas za malo posluha 
in pomoč. Sredi džungle na območju ple-
mena Hadzabe sva naletela na velikanske-
ga pitona, ki je prebavljal hrano. Sprva sva 
se ga ustrašila, nato sva pa po malici trdno 
zaspala poleg njega, ob zbujanju pa sva se 
ga spet tako ustrašila, da sva se nemudoma 
odpravila nazaj v tabor. Kaj pomenijo naji-
ne reakcije?« Zdravnik je malo pomislil, oba 
pacienta pregledal, nato pa povedal: »Vse je 
v glavi: vajino poželenje po množični gle-
danosti oddaje je sprva ignoriralo občutek 
strahu in spodbujalo občutek navideznega 
poguma. Preslepljena od zadovoljstva za-
radi dobre gledanosti vajinih oddaj in pre-
slepljena od zavedanja, da imata voki toki 
in dovolj hrane ter pijače za nekaj dni, sta 
zašla pregloboko v osrčje afriškega gozda. 
Vajina pamet je delovala izključno po na-
vodilih priučenih razmišljanj iz otroštva. 
Namesto da bi se raje zavedala nevarnosti 
strupenih rastlinskih trnov, ki so vama po-

skušali prebiti uniforme, sta se ustrašila ne-
gibnega pitona, ki mu v stanju prebavljanja 
velikanskega plena niti na misel ni prišlo, 
da bi vaju pohrustal. Vsa njegova energija je 
bila v tistem trenutku usmerjena predvsem 
v prebavljanje in počitek. Bil je strašen na 
pogled, a ranljiv v primeru, če bi ga kdo na-
padel. Sit piton je torej lahek plen, pa ven-
dar poglejmo pomen sporočila, ki ga oddaja 
okolici: Zaradi varovalne barve me zagle-
daš zadnji trenutek, človek vsiljivec. Zato se 
me ustrašiš. Ko pa zagledaš mojo polno pre-
bavno cev, pomisliš, da bi lahko tudi ti bil 
v mojem trebuhu. Ob tem tvoj strah preide 
v srh. Fiksiran pogled,« nadaljuje zdravnik, 
»na pitonovo telo traja pol minute, dokler 
se ti adrenalinski naboj ne zmanjša na tre-
tjino vrednosti šokovnega indeksa. Prizor, 
ki ti povzroči hudourniški pretok notranjih 
SOS informacij in načrtov, prepušča vsako 
sekundo večji dotok tudi nestresnim infor-
macijam in po desetih minutah popolnoma 
popusti. To se zgodi v trenutku, ko pomisliš: 
lačen sem … Tej točki stopenjske izravnave 
med ogrožajočimi in ogroženimi subjekti 
rečemo ekoindividualna sprava. Značilna 
posledica te olajševalne sprave je občutek 
lakote in utrujenosti. Večji kot je predhodni 
šok, večji sta lakota in utrujenost po padcu 
adrenalina. Človek se naje, napije in zaspi. 
Temu stanju rečemo strokovno `imitacija 
nažrtega pitona`. In to imitacijo sta vidva 
pred nekaj urami odigrala odlično, saj sta 
požrla vso nekajdnevno hrano in pijačo v 
dveh urah, kar je samo dokaz, kako zelo sta 
se pred tem ustrašila. Po tistem sta na videz 
postala podobna pitonu, a kljub podobno-
sti v smislu `brezskrbno izležavanje treh si-
tih` se vidva kot človeka tudi v takem stanju 
v marsičem razlikujeta od svojega džungel-
skega prijatelja. Predvsem je razlika ta, da 
vajino vedenje in način življenja usmer-
jajo zavedna razmišljanja, pitonovega pa 
nezavedni nagoni. Vidva imata možnost 
na podlagi predhodno pridobljenega zna-
nja in izkušenj reagirati drugače kot piton, 
ki lahko reagira v glavnem tako, kot mu je 
prirojeno. Vidva bi lahko počitek in spanec 
kljub utrujenosti zreducirala na dvajset mi-
nut in se potem aktivirala v smislu zdrave 
telesne dejavnosti. Kljub temu da velja, da 
se s polnim želodcem ne telovadi, pa ni no-
benega dokaza, da je to škodljivo, razen če 
obstaja nevarnost bruhanja. Aktivacija je 
torej pozitivna in zdrava v vsakem trenut-
ku, problem je le ta, da sta v trenutkih ob-
čutka sitosti potrebni za telesno dejavnost 
veliko večja volja in prisilna motivacija.« Ko 
sta Stephen in Kinte slišala te besede, sta 
že čez nekaj minut obula športne copate 
in se odpravila na tek okoli baznega tabora 
televizijskega centra za oddajo Earth living 
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history. 
Poglejmo zaporedje kratkoročnega bi-

oritmičnega kroga: lakota sproža notranje 
spodbude za dejavnost. Primitivna podro-
čja naše podzavesti poskušajo vzdrževati 
delovni zagon za dosego osnovnega cilja 
preživetja, to je priti čim prej do hrane. 
Zavest kot višja miselna raven 'razmišlja' 
bolj dolgoročno in delovni zagon razširi z 
zgolj iskanja in priprave hrane še na dru-
ge dejavnosti: komunikacija, delo v službi, 
izobraževanje ... Z namenom, da  se olajša 
dostop do hrane na daljši rok oziroma da se 
pridobi dobrine, s katerimi nam bo v priho-
dnje hrana dobesedno prinesena na kro-
žniku. Lahko rečemo, da je človeštvo v ne-
kaj desetletjih prešlo z uporabe primitivnih 
vzgibov za dostop do hrane na višje, kom-
pleksne vzgibe, s pomočjo katerih so bile 
sproducirane take količine dolgo vzdržljive 
hrane, da je hrana praktično ves čas na do-
segu roke. Kaj to pomeni? To pomeni, da je 
delovna vnema postala stvar navade, neke 
vrste avtonomna pogonska sila ..., neke vr-
ste odvisnost, ki pa je sicer neodvisna od 
svojega osnovnega namena, to je delati za 
zadovoljitev osnovnih življenjskih potreb. S 
postavitvijo količine dela nad raven svojega 
primarnega namena, to je priti do hrane, 
življenjskega partnerja in bivališča, pa so 
se začele pojavljati razne življenjske ano-
malije, ki novodobnemu človeštvu povzro-
čajo težko popravljivo škodo. Ta škoda se 
kaže predvsem v naraščajočem problemu 
debelosti, degenerativnih obolenj, srčno-
žilnih obolenj, sladkorne bolezni in raka. V 
obdobju, ki ga preživljamo, obstajata dva 
ključna problema:

1. Problem generacije, ki je svojo mla-
dost preživljala v pomanjkanju, nato pa si 
je v odrasli dobi materialno opomogla. Za 
to populacijo je značilno, da so zaradi težke 
mladosti ohranili prvinske vzgibe, dokopa-
ti se do hrane, čim jim je bila na voljo. Ta 
ohranjeni nagon služi kot spodbuda, da se 
v časih, ko je hrane na pretek, prekomerno 
hranimo, saj se nekje v podzavesti zaradi 
težkih izkušenj iz mladosti bojimo, da bo 
nastopil čas pomanjkanja in bomo lačni in 
sestradani. Na račun tega razmišljanja je 
vnos glede na porabo preprosto prevelik in 
telo se na to zalaganje odzove tako, da hra-
no skladišči (predvsem v jetrih in maščob-
nem tkivu). To pa dela dolgoročno škodo 
našemu zdravju.

2. Problem iste generacije, ki je svojo 
mladost preživela v pomanjkanju, je tudi 
ta, da želi pred težkim mladostniškim ži-
vljenjem obvarovati svoje otroke. V strahu, 
da njihovi otroci ne bi doživljali njihove 

Roman Bukovec,  
predsednik OO SDS Dobrepolje

Nocoj spet misli tavajo. Ne, podijo se mi 
po glavi, pa jih nikakor ne morem razvr-
stiti v neko logično zaporedje.

Danes, na dan, za katerega bi morali 
reči, da je dan, ki ga je naredil Gospod, 
sva z ženo v cerkvici sv. Duha na Polže-
vem molila za domovino. Mašo je daro-
val naš rojak, pomožni ljubljanski škof 
Anton Jamnik. Spomin na dan pred 23 
leti smo počastili še s svečano prireditvijo 
v organizaciji Združenja za vrednote slo-
venske osamosvojitve. To je bila obenem 
tudi osrednja proslava ob dnevu držav-
nosti občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje. Spregovorili so nam vsi trije 
župani, Aleš Hojs in na koncu še Zvonko 
Černač, ki je prebral pismo Janeza Janše, 
ki ga je za to priložnost napisal v zaporu 
na Dobu.

In tu se začne moja težava. Kako stva-
ri in dejstva postaviti v logično zaporedje. 

Ne uspe mi. Če vzamem v obzir dejstvo, 
da je samostojna slovenska država tisoč-
letni sen naših dedov in babic. V samo-
stojni slovenski državi so iskali in našli 
navdih mnogi pesniki in pisatelji. Ta nav-
dih iščejo še danes.

Vsi narodi, pa naj bodo majhni ali veli-
ki, nastanek svoje države častijo in slavijo 
kot svoj največji praznik. Častijo in sla-
vijo pa tudi voditelje in vojake, ki so jim 
to državo pomagali pridobiti ali priboriti. 
V moji Sloveniji pa ni tako. Že ob rojstvu 
države je moralo iti nekaj močno narobe. 
Nekateri so si že takrat prizadevali, da do 
rojstva ne bi prišlo.

Bega me, da ključni osamosvojitelj sedi 
v zaporu. Obsojen je, da je na neznanem 
kraju ob neznanem času prejel obljubo. 
Kmalu se mu bo v zaporu pridružil še ge-
neral Krkovič.

Za mnoge Slovence je Janez Janša he-
roj in edino upanje, da se Slovenija izvije 
iz krize. To je dokazal že mnogokrat. 

Podtikanja, ki se mu dogajajo že vsa 

Spoštovani sokrajani!

usode, jim nudijo skoraj vse, kar si otroci 
izmislijo. Pri hrani pa so to v glavnem ne-
zdrave jedi v nezdravih količinah. Posledi-
ca tega je seveda skladiščenje hrane že pri 
otrocih in mladostnikih, kar dela še bolj 
dolgoročno škodo kot pri njihovih starših. 
Podatek, ki govori, da je ta generacijski ek-
stremizem v veliki meri prisoten tudi v naši 
preljubi Sloveniji, je, da smo glede proble-
matike mladostniške debelosti pri samem 
svetovnem vrhu.

Pa še na družbo razširjeno razmišljanje 
o prebavljajočih pitonih: pitonstvo ni samo 
stvar oddaje Earth living history. Pitonstvo 
je tudi stvar družbe, predvsem slovenske. 
Pitoni z dvema rokama in dvema nogama v 
Sloveniji že 70 let poležavajo in prebavljajo 
na tuj račun pridobljeno hrano. Pitoni, ve-
liko hujši od afriških pitonov, so se namesto 
pod krošnje tropskih dreves zavlekli pod 
krošnje interesnih sfer: krošnje gospodar-
stva, zdravstva, prava, sociale, javne uprave, 
infrastrukture in še bi lahko naštevali. Če 
bi kdaj obstajala pogovorna oddaja Pitajte 
(vprašajte) pitanega pitona, bi bila njihova 
razlaga, za kaj v tej oddaji gre, videti takole: 
Vi nas samo pitajte, kljub temu da smo siti, 
bomo še našli kaj placa za vašo dobro hra-
no ... Pitoni ob slovenskih koritih so presiti, 

da bi se lahko branili v primeru ogroženo-
sti. Zato potrebujejo okrog sebe razjarjene 
leve, da jih bodo branili. A te leve je treba 
dobro razjariti. Najboljši subjekt za razjarja-
nje levov so seveda mediji, njihova metoda 
pa hujskanje `raje`, da naj odganja vse, ki 
bi poskušali narediti red pri koritu. Če bo 
hujskanje uspešno, bodo najbolj pridni levi 
dobili skromne nagradice, če ne, niti teh 
nagradic ne bo. Vprašajmo se, kdo ali kaj 
je večina od nas ... Ali smo levi, ki branimo 
napitane pitone, da smo od časa do časa 
deležni njihovih še hranljivih iztrebkov? Ali 
smo pokončneži izven kroga pitonovega 
korita, ki razmišljamo s svojo glavo in dela-
mo s svojimi rokami? Seveda vsem tistim, 
ki niso pri koritu, pa tudi vsem tistim, ki od 
korita ne dobivajo nagradic, ni lahko, a da 
se tudi brez tega preživeti, samo bolj je tre-
ba brcati. Samo tako se preživi in brcanje, 
skakanje, miganje in zmernost naj bo tudi 
vodilo za zdravo življenje. Kljub občutku, 
da so privilegiranci zaradi lažje dostopnosti 
do zdravil in medicinskih uslug  bolj zdravi, 
pa to redkokdaj drži. Ob pretiranem zdra-
vstvenem servisu, ponudbi in postrežbi 
namreč zanemarjajo najmočnejše orožje v 
borbi proti boleznim, to je čim večji trud in 
skrb za zdravo življenje. u

PISMA BRALCEV
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Zakorakali smo že v vroče poletje, mi pa še 
kar vandramo naokoli. Ja, bili smo v Termah 
Topolšica, na predstavitvi podjetja Iga – izlet 
in triurno kopanje. 

Na povabilo MePZ Škrjanček oziroma 
njihovega pevovodja smo se nekateri člani 
UO in nekdanji pevci udeležili izleta v Poreč. 
Gospod Mihelčič nas je povabil na ogled Is-
tre, kjer tudi on domuje. Popeljal nas je skozi 
prelepo mesto Poreč in nas sproti seznanjal 
z znamenitostmi mesta. Ko smo konča-
li ogled, smo odšli do plaže, kjer so nekate-

ri zaplavali, drugi so si v morju le namakali 
noge, nekateri pa smo odšli v hladno senčico 
na kavo ali sladoled. Ob dogovorjeni uri smo 
se zapeljali do njegovega doma, kjer nas je z 
dobrodošlico »travarico« pogostila njegova 
soproga. Ogreti od sonca in aperitiva smo 
se zapeljali do borovega gozdička, kjer smo 
imeli ribji piknik. Mnogi so si ogledali jamo 
Baredine in muzej traktorjev.

Ob tej priložnosti se zahvaljujem g. Mi-
helčiču in njegovi ženi za gostoljubnost in 
ves trud, ki sta ga imela ob našem obisku.

leta slovenske samostojnosti, so umazana 
in podla. Več kot 160 ovadb je bilo vlože-
nih, da bi mu vzele čas in čast, voljo in po-
gum. Eno od podtaknjenih afer je v svojem 
dokumentarcu lepo prikazal novinar Jože 
Možina. Kdor hoče razumeti resnico, jo v 
tem delu novinarja Možine lahko razume. 
Seveda pa je mnogi nočejo razumeti in k 
temu jih spodbujajo mediji in novinarji.

Zadnje dejanje te umazane igre je pote-
kalo v petek 20. 6. ob 17h, ko smo Janeza 
pospremili v zapor na Dob. Da se to dogaja 
tik pred predčasnimi volitvami po naklju-
čju, seveda le malokdo lahko verjame. Pri-
znati moram, da je bilo slovo zelo ganljivo 
in pretresljivo. Marsikatera solza, in ni me 

sram priznati, tudi moja, se je potočila po 
licih prisotnih ob prepevanju slovenskih 
pesmi, plapolanju slovenskih zastav in 
poslovilnih besedah prisotnih. 20. 6. 2014 
smo dobili novega in edinega političnega 
zapornika. Po 25 letih je to isti človek, kot 
je bil leta 1988 v nedemokratičnem režimu. 
To je tudi edini politični zapornik v osrčju 
Evropske unije.

Misli se mi prepletajo. V zapor ni odšel 
samo Janez Janša politik, ampak tudi mož, 
brat, oče, dedi. V zapor je odšel človek, ki 
je mnogo storil za Slovenijo, ki je tudi pri-
pravljen še mnogo storiti in ki ga Slovenija 
potrebuje.

Mnogim, ki nam je družina najbolj sveta 

stvar na svetu, nato pa še ljubezen do do-
movine, si težko predstavljamo, kakšen bo 
odgovor Urške, ko jo sinova vprašata, kje je 
očka in zakaj. Ali jima lahko odgovori kaj 
drugega kot »v zaporu je, ker ljubi domo-
vino«?

Tudi jaz imam rad domovino in kot sem 
mislil leta 1991, mislim tudi danes, da bi 
rad kaj dobrega storil zanjo. Ko to povem 
naglas, se mi mnogi posmehujejo.

Naj zaključim z besedami Janeza Jan-
še, tik preden je prestopil vrata zapora na 
Dobu:

»PRIHAJA NEDELJA 13. JULIJA. NA TA 
DAN OBARVAJTE SLOVENIJO V BARVE 
SVOBODE IN PRAVIČNOSTI!« u

IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Ne bodi sam, pridruži se nam
Piše: Marija Tegel

No, malo bi si odpočili 
od svojih popotovanj. V 
soboto, 5. 7. 2014, bomo 
pripravili piknik. Ven-
dar tokrat malo drugače, 
ker Zalipovec ne obra-
tuje, smo se odločili, da 
»piknik« pripravimo kar 
v svojih prostorih v Jakli-
čevem domu. Dvorana je 
velika, senca je, pa tudi 
naš »muzikontar« Janez 
bo z nami. Še malo dobre 
volje in to sobotno popol-
dne bo zagotovo popol-
no. Pridite!

MISEL

Naj mi usoda da miru,
da bom sprejel to,
česar ne morem spremeniti,
poguma, da bom 
spremenil to, kar lahko,
in modrost,
da bom razlikoval 
med enim in drugim.
Umetnost modrosti 
je umetnost
vedenja o tem, na kaj moraš 
biti pozoren.

 (William James)
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Drage občanke in občani, napočil je čas, 
da se vam predstavim. Sem Primož Šte-
fanc, rojen 29. 6. 1978 v Ljubljani, sedaj 
stanujoč v Kompoljah 68, 1312 Videm - 
Dobrepolje in slovenski državljan. Izha-
jam iz delavske družine, kjer sta bila moja 
starša po poklicu: mama šivilja in oče 
strojnik težke mehanizacije. Moje kore-
nine izhajajo iz vasi Predgrad, na obrobju 
Kočevske in Bele krajine. 

Osnovno šolo sem končal v Ljubljani, 
nato sem se vpisal na srednjo ekonomsko 
šolo v Ljubljani, kjer sem pridobil izobraz-
bo ekonomskega tehnika. Po končani sre-
dnji šoli sem se takoj zaposlil. 

Leta 2001 sva skupaj z ženo odprla svo-
je podjetje in tako začela skupno poslov-
no pot. Ta pot seveda ni bila lahka in tudi 
danes, glede na gospodarske razmere, 
nam ni lahko. Podjetje se imenuje PRIBA 
OKNA D.O.O., kjer proizvajamo PVC in 
ALU stavbno pohištvo ter ga vgrajujemo. 
Trenutno nas je zaposlenih 11, vsekakor 
pa bomo še zaposlovali, saj iz leta v leto 
rastemo.

V zakonu sta se nama rodila dva čudo-
vita otroka, sedaj 5-letna deklica in 7-letni 
fant, ki naju z ženo vsak dan razveseljuje-
ta. Obiskujeta vrtec in podružnično šolo v 
Kompoljah. Živimo v hiši, ki smo jo kupili 
pred dvanajstimi leti v Kompoljah.

Z vodenjem podjetja sem si nabral že 
veliko izkušenj. Naj poudarim, da mi vr-
line, kot so etičnost, načelnost in pošte-
nost, niso tuje. Navedenih načel se vedno 
držim in samo na tak način mi uspeva v 
življenju. Vsekakor pa mi ne bi uspevalo, 

če ne bi imel ob sebi žene, ki me podpira 
in mi vedno stoji ob strani.

Zakaj sem se odločil za kandidaturo 
za župana? Na to vprašanje moram ve-
likokrat odgovoriti in sedaj bom pojasnil 
tudi vam. Dobrepoljska dolina je posta-
la moj dom, kjer puščam svoje korenine 
svojim naslednikom. Tu živim in tu bom 
umrl, kajti tu sem našel svoj dom. Vem, da 
sem sposoben narediti veliko za lokalno 
skupnost, v kateri živim, da sem človek, ki 
združuje ljudi, in da sem dober vodja. 

Rad bi se tudi dotaknil prihajajočih 
parlamentarnih volitev, ki bodo 13. julija 
2014, na katerih bo nastopila tudi naša 
stranka z zelo dobrim programom, ki se 
imenuje: Program za gospodarsko rast, 
pravičnost in nova delovna mesta v go-
spodarstvu.

Posebni poudarki programa Za gospo-
darsko rast, pravičnost in nova delovna 
mesta v gospodarstvu so:

1. Za  50 evrov mesečno večja plača za 
vse, ki zaslužijo do 1000 evrov. To po-
meni manjšo dohodninsko obremeni-
tev za 196.000 zaposlenih.

2. Vsi mladi, ki bodo uspešno zaključi-
li šolanje, bodo dobili pravico do šti-
pendiranega pripravništva v višini 300 
evrov na mesec.

3. Za 200 evrov na leto na otroka bomo 
razbremenili družine. Vsi učenci od 3. 
razreda osnovne šole in vsi dijaki bodo 
dobili v brezplačno uporabo tablične 
računalnike. Ne bo več obveznih de-
lovnih zvezkov.

4. Za 50 evrov na leto bo vsako gospo-
dinjstvo razbremenjeno pri RTV na-
ročnini.

5. Upokojencem bo omogočen nakup 
vozovnic za medkrajevni javni potni-
ški promet pod enakimi pogoji kot di-
jakom in študentom.

6. Ne bo davka na nepremičnine.
7. Ne bo znižanja pokojnin.
8. Odpravljena bo prekomerna obdavči-

tev za vse dnevne migrante, ki delajo v 
Avstriji in drugod v tujini.

9. Ukinili bomo prevoznice.

Dodatni splošni viri financiranja:

1. Sredstva od prodaje državnega pre-
moženja bomo namenili postopnemu 
zmanjševanju javnega dolga in finanč-
ni podpori podjetjem.

2. Po prenehanju delovanja slabe banke 
bomo zbrana sredstva vrnili davkopla-
čevalcem.

3. Razpisali bomo mednarodno koncesi-
jo za upravljanje z avtocestami.

4. Odpravili bomo vse neupravičene pri-
vilegije in s tem denarjem okrepili so-
cialno varnost državljanov.

Pocenili bomo delovanje države:

1. Racionalizirali bomo birokracijo in ad-
ministrativni del javnega sektorja, ven-
dar bomo okrepili podhranjeni stori-
tveni del javnega sektorja v zdravstvu 
in socialnem varstvu.

2. Racionalizirali bomo javna naročila z 
vpeljavo neposredne odgovornosti na-
ročnika.

Pozivam vas vse, da se, drage občanke 
in dragi občani, udeležite volitev v naj-
višjem številu, predvsem pa apeliram na 
mlade volivce, kajti odloča se za vašo in 
našo prihodnost, brez privilegijev in ko-
rupcije, ter za enakost in poštenost do 
vseh državljanov naše države.

Vse pa naprošam, da mi svoje predlo-
ge, ideje, zamisli in kritike, glede boljšega 
delovanja občinske uprave in boljšega ži-
vljenja v naši občini, posredujete na moj 
elektronski naslov primoz.stefanc@amis.
net, kajti zame je vsak predlog dobrodo-
šel, da si naredimo boljši jutri. 

Kandidat za župana stranke SDS:
Primož Štefanc 

Predstavitev kandidata za župana občine Dobrepolje  
Primoža Štefanca
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Ana Krajnc, dipl. fi ziot., 
B.C.S.T., CKTP,  
Bow nov te ra pevt

Ker imamo vsi radi lepo vreme, smo zato 
veliko časa zunaj ter počnemo različne 
stvari. Od raznih oblik kolesarjenja, hribo-
lazenja, rolanja do različnih vodnih športov 
in iger z žogo. Med vsemi temi aktivnost-
mi nemalokrat pride do različnih poškodb. 
Le-te so največkrat posledica ˝napačne-
ga˝ giba, nemalokrat pa tudi pretiravanja, 
precenjevanja svojih zmožnosti, premalo 
ogrevanja ter seveda delno tudi »izzivanja 
usode«. 

Največkrat gre za blažje oblike poškodb, 
kot so zvini različnih sklepov (najpogoste-
je gležnja, kolena in zapestja) ter različ-
nih udarnin v mehka tkiva. Oboje ima za 
posledico oteklino, bolečino in omejeno 
gibljivost. Zdravljenje teh poškodb najpo-
gosteje poteka kot nekajdnevni počitek in 
nato postopno povečevanje aktivnosti. Kot 
prvo pomoč je priporočljivo sklep imobi-
lizirati – poviti, hladiti večkrat dnevno in 
počivati z rahlo dvignjenim poškodovanim 
udom (podprtim z blazino). Lahko upora-
bite tudi hladilne kreme (pri čemer bodite 
previdni, saj če sklep še povijete, boste lah-
ko dobili zelo pekoč in neprijeten občutek), 
priporočljive so tudi protibolečinke kreme 
(voltaren, naklofen ...). V veliki večini sploh 
ne potrebujete fizioterapije in težave v roku 
14 dni izginejo. V nekaterih primerih vas bo 
zdravnik napotil na fizioterapijo ali pa bo-
ste le-to poiskali sami. Fizioterapija se bo 
zaradi tega razlikovala. V zdravstvenih do-
movih je usmerjena k zmanjšanju bolečine 
(različne protibolečinske elektroterapije), 
povečevanju gibljivosti ter mišične moči 
in delno zmanjšanju otekline. V primeru 
poškodb noge, predvsem gležnja, boste 
izvajali tudi vaje za ravnotežje in proprio-
cepcijo.  Ne bodite prestrašeni, če se bo na 
začetku terapije stanje poslabšalo, to je nor-
malno in prehodno stanje. Za zdravljenje 
oteklin in podplutb se zelo dobro odnese 
Kinesio taping, kjer se posebni trakovi na-
lepijo na mesto otekline. Prav tako so dobri 
za stabilizacijo sklepov. Če izberete samo-
plačniško fizioterapijo, pa imate velik izbor 
različnih metod, med katerimi se izbere 
najprimernejšo. Čas trajanja rehabilitacije 
je odvisen tudi od starosti (pri otrocih traja 

Poletne športne poškodbe

precej manj časa kot pri odraslih). Ne glede 
za katero vrsto fizioterapije se odločite, je 
važno, da ponovno okrepite vse mišice, si 
povrnete polno gibljivost sklepa ter ste brez 
bolečin. Po nekaterih poškodbah se lahko 
bolečina ali neprijeten občutek v mišicah 
ali sklepu pojavlja še nekaj mesecev po po-
škodbi. Čeprav se to ne dogaja pogosto in 
sčasoma popolnoma izzveni.

V primeru hujših poškodb govorimo o 
različnih zlomih, strganju vezi in izpahih 
ter tudi hujših obtolčeninah. Te poškod-
be morajo biti obravnavane s strani trav-
matologa, v nekaterih primerih tudi ope-
rativno. Rehabilitacija je odvisna od tega, 
ali se zdravi z operacijo ali ne, ter od vrste 
poškodbe. Običajno, če se ne odločite za 
operativno zdravljenje, traja imobilizacija 
sklepa (pod mestom poškodbe in/ali tudi 
nad) približno 6 tednov, pri otrocih precej 
manj. Šele po tem času se začne s fiziote-
rapijo. V primeru operacije se začne s fizi-
oterapijo po nekaj dneh ali takoj naslednji 
dan. V primeru izpahov se prav tako zelo 
zgodaj začne s terapijami. Kako hitro bo 
potekala rehabilitacija, je težko napoveda-
ti, vsekakor pa vsaj 2 meseca od poškod-
be, v nekaterih primerih tudi do pol leta. 
V primeru strganih vezi so najpogosteje na 
udaru kolenske križne in stranske vezi ter 
vezi v gležnju pri zvinih in rami pri izpa-
hih. Zdravljenje je različno. V veliki večini 
primerov operacija ni potrebna oziroma jo 
opravijo šele čez čas (tudi po nekaj letih). 
Običajno je dovolj fizioterapija, s katero se 
ojača mišice in nato s temi vajami nadalju-
jete pridno tudi doma. Velika večina ljudi 
ne občuti posebnih težav. Na voljo so vam 
vse oblike fizioterapije v zdravstvenih do-
movih, nekateri srečneži so deležni tudi re-
habilitacije v zdravilišču, ter tudi samoplač-
niške storitve. Katere terapije boste imeli, 
je odvisno od poškodbe, od tega, kar pre-
dlaga travmatolog, ortoped ali kateri drugi 
zdravnik, ter od fizioterapevta ter seveda 
opremljenosti fizioterapije. Za terapije po 

nekaterih poškodbah in operacijah obsta-
jajo rehabilitacijski protokoli, ki se jih dr-
žimo. Terapije so usmerjene k izboljšanju 
in povrnitvi gibljivosti, izboljšanju mišične 
moči in zmanjšanju bolečine.

Najpomembneje pri rehabilitaciji je (ne 
glede na vrsto poškodb), da se držite navo-
dil, pridno trenirate tudi doma in ste potr-
pežljivi, saj včasih ne gre vse tako hitro, kot 
bi želeli. Vsi si želimo in delamo na tem, da 
bi vas povrnili v takšno stanje, kot je bilo 
pred poškodbo. Po  težjih poškodbah imej-
te vedno v glavi, da mogoče to ne bo mogo-
če ali pa da bo pot do tega zelo dolga.

Da vsega tega ne bi potrebovali, je zelo 
pomembna preventiva pred poškodbami. 
Kar pomeni, da se pred vsako aktivnostjo 
ogrejte, dajte telesu čas, da začne počasi 
stopnjevati delo. Vse začnite delati počasi 
in nato po 10 min lahko delate s tisto hi-
trostjo, jakostjo, močjo, kot želite. Ne poza-
bite nato telesu dati tudi časa za ohlajanje, 
in ne pozabite na raztezne vaje. Pazite tudi 
na primerno prehrano in uživanje tekoči-
ne. Največ poškodb se zgodi, ko smo pre-
utrujeni (saj veste, ko rečemo: sicer sem že 
čisto na koncu z močmi, samo grem pa še 
1x). Prav tako ni treba biti pretirano fizič-
no aktiven v hudi vročini. Pri hoji v hribih 
imejte primerno obutev, da ne staknete ka-
kšnega zvina ali celo kaj hujšega. Za okre-
pitev mišic nog ter dvig splošne kondicije 
sta zelo primerni kolesarjenje in plavanje. 
V primeru, da boste po dolgem času zelo 
aktivni, priporočam, da mišice ojačate s po-
močjo elastičnih trakov (obstajajo različne 
jakosti in so cenovno ugodni) in velike žoge 
ali pa si celo privoščite power plate (vadbo 
na posebni napravi, ki vibrira in s tem iz-
boljša koordinacijo in ravnotežje). 

Pazite nase in na svoje zdravje, saj tega 
ne bo storil nihče drug namesto vas. Zakaj 
bi si zagrenili poletje z obiski zdravnikov in 
fizioterapevtov ter se po nepotrebnem po-
tili v mavcu? u
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Bojan Novak, ŠD Dobrepolje

Člani tekaške skupine ŠD Dobrepolje smo 
goste pričakali v rekreacijskem centru 
Gmajna. Pozdravi, stiski rok. Veseli ljudje 
izstopajo iz avtomobilov. Mladi, starejši, 
dojenčki v vozičkih, res pestra zasedba. Za-
čeli smo seveda z ogrevanjem – tudi s tistim 
znanim »Urbanovim delom«, s sosedsko 
masažo. Nato pa po makadamu proti Kom-
poljam. Z lahkotnim korakom v sončni dan. 
V Podgori prvi presenečeni pogledi vašča-

nov (»Poglej, dojenček tudi teče!«). Neu-
mno bi bilo, če tekaška pot v Podpeči ne bi 
zavila do cerkve sv. Martina. Prva okrepčil-
na točka na 5 kilometrih in navdušenje nad 
razgledom po dolini. Malo dol, malo gor, na 
Videmski hrib in mimo kamnoloma naprej. 
V Zalipovcu pa drugi kratki oddih ob vodi, 
pecivu in bananah. Nato pa »ponikovska 
pentlja« in po isti poti nazaj do Predstrug. 
Skozi Cesto v Zdensko vas. In končno – ko-
raki postajajo nekoliko težji, skupina se ne-
koliko raztegne, a ostane na razdalji lučaja 

kamna. Zadnja okrepčilna postaja, najtežje 
pričakovana. Še v Malo vas, skozi gozd v Za-
gorico in nazaj v Gmajno. 

Nedeljski tempo ni bil namenjen tek-
movanju, zato ni pustil kakih neprijetnih 
posledic. Nasprotno, vse so bile prijetne 
– nasmehi, čestitke in lubenica. Preden 
so se naši gostje poslovili, so večkrat po-
udarili, v kako prijetnem okolju živimo. 
In seveda, oglasili se bodo še, vsaj enkrat 
letno bodo naši gostje. Mi pa jih bomo z 
veseljem gostili. u

V Dobrepolju smo gostili Urbane tekače
Kdo so Urbani tekači?
Skupina tekačev, ki teče skupaj z najbolj znanim slovenskim tekaškim trenerjem, Urbanom Praprotnikom. Ljudje, ki imajo radi ak-
tivno življenje, predvsem pa so zaljubljeni v tek. Praktično vsak konec tedna se podajo na tekaški izlet po Sloveniji. Tako s svojimi 
nogami spoznavajo lepe kotičke naše države. V nedeljo, 15. 6., jih je pot pripeljala tudi v Dobrepolje.
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Pripravila Bojan Novak in Alojz Kuplenk

Akcija Veter v laseh, ki poteka v sklopu Špor-
tne unije Slovenija, ima v Dobrepolju že kar 
dolgo (prevetreno) brado, saj je že kar nekaj 
let »polnoletna«. Težko bi bilo prešteti vse 
otroke in mladostnike, ki smo se udeleži-
li »Vetra« v teh dvajsetih letih. Ploščad za 
osnovno šolo na Vidmu je bila dolga leta 
prizorišče različnih iger, s katerimi smo 
vsako leto popestrili junijsko nedeljsko po-
poldne. Prva leta je bil glavni namen akci-
je usmerjen v opozarjanje na škodljivost 
drog. Kasneje smo opozarjanje razširili na 
vse oblike zasvojenosti (računalnik, tele-
foni …). Zdaj pa na nacionalnem in lokal-
nem okolju daje poudarek družinskemu 

športu in ekologiji. Najnovejša spoznanja 
nam govorijo, da je športna kultura v veliki 
meri povezana z ukvarjanjem s športom v 
najmlajši dobi, ko je otrok še del primarne 
družine. V družini se razvijejo prvi vzorci 
ukvarjanja s športom, takrat se otroci »za-
strupijo« s športom. In če so zastrupljeni s 
športom, se bodo težje zastrupili s čim ne-
varnejšim (zasvojenosti).

Novim trendom sledimo tudi v Špor-
tnem društvu Dobrepolje. V sodelovanju z 
OŠ Dobrepolje smo letošnjo akcijo Veter v 
laseh izpeljali na deloma deževno, deloma 
sončno nedeljo, 1. junija. Lokacijo smo za-
radi nove zasnove premaknili. Preselili smo 
se v idilično zeleno okolje Rekreacijskega 
centra Gmajna, streljaj iz Bruhanje vasi. V 

sklopu prireditve smo izpeljali nekaj dejav-
nosti iz »železnega repertoarja«, dodali pa 
smo nekaj novih »začimb«. Že uveljavlje-
nemu tekmovanju v rolanju, nogometu in 
odbojki smo dodali štafetne igre za družine. 
Te so predstavljale dodano vrednost prire-
ditve. 

Otroke prvega triletja smo povabili, da 
prepričajo starše, da se družina poveže v 
ekipo in skupaj nastopi v štafetnih igrah. 
Navkljub slabemu vremenu, tudi dežju, se 
je na prvi tovrstni dejavnosti pomerilo 10 
družin (vsaj en otrok in en starš). Bilo je 
prijetno, na trenutke smešno in prisrčno, 
vsekakor pa zanimivo. Led je prebit, nasle-
dnje leto se bo gotovo opogumilo še veliko 
več družin. Ko bo pritegnilo še vreme, bo iz 

Prenovljena akcija Veter v laseh
Ni kaj, malo stvari v našem življenju je stalnih, večina jih je nagnjena k spreminjanju. Vedno znova iščemo nove izboljšave,  
nove pristope, nove tehnologije in postopke. Nič drugače ni na področju športa in rekreacije. 
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tega res nastalo eno prijetno družinsko popoldne na travniku.
Sicer pa je treba omeniti, da smo ob pomoči Občine Dobrepolje vsem na-

stopajočim učencem podarili spominsko majico, vsem nastopajočim v dru-
žinskih štafetnih igrah tudi spominsko medaljo, spekli pa smo tudi kilograme 
okusnega »šmorna«.

Najhitrejši v rolanju so bili: Lina Novak, Manca Jamnik in Brina Strnad (1. 
triletje),                                                 Tjaša Blatnik, Anže Strnad in Ajda Erčulj 
(2. triletje). Skupaj je nastopilo 16 učencev.

Najboljša nogometna ekipa učencev drugega triletja je bila ekipa Stružan-
ci. Nastopilo je 5 ekip.

Najboljši odbojkarji (3. triletje) so bili ekipa Čunga Lunga (Luka Koščak, 
Janez Grandovec, Mojca Babič in Ester Rebolj). Nastopile so tri ekipe.

Najboljša nogometna ekipa iz tretjega triletja pa je bila Skor` zmagal. Na-
stopili sta dve ekipi.

Likovni izdelki: Sodelovalo je 9 učencev.
Literarni izdelki in kviz: Sodelovalo je  65 učencev. Najboljši izdelki: Jure 

Somrak – S športom proti drogi in Neža Kastelec – Pavla. u

Bojan Novak

Menite, da je možno z eno tekaško traso povezati 11 dobre-
poljskih vasi in od začetka do konca teka preteči polmaraton-
sko razdaljo (21.098 metrov)? Da, je možno. V ŠD Dobrepolje 
smo našli ravno tako progo in na vročo nedeljo, 8. junija, jo 
je krstno preteklo 5 naših tekačev (Petra Grandovec, Vesna 
Ponikvar, Jože Šuštar, Jože Babič in Peter Žnidaršič).

Proga je speljana skozi naslednje vasi: Bruhanja vas, Kom-
polje, Podgora, Podpeč, Videm (Videmski hrib), Predstruge, 
Ponikve, Cesta, Zdenska vas, Mala vas, Zagorica. Mogoče ni 
daleč čas, ko bomo v Dobrepolju gostili tudi kak pravi ma-
raton … 

Vse tekače vabimo, da se nam pridružite. Pri nas se vedno 
kaj dogaja. u

Nova tekaška pridobitev v 
Dobrepolju –  
trasa polmaratona (21 km)

ŠD Struge – Struški biki  
osvojili prvenstvo v košarki

Za nami je prva sezona košarkarske rekreativne poletne lige v Do-
brepolju, ki je potekala pod okriljem ZŠO Dobrepolje. V ligi je na-
stopilo pet ekip iz občine Dobrepolje. Naslova najboljših so se ve-
selili v ŠD Struge – Struški biki, drugi so bili Koma 750, tretji ekipa 
A´ je to!?. 
Čestitke vsem sodelujočim igralcem! u

 Končna lestvica
število 
tekem

zmage porazi TOČKE

1 ŠD STRUGE – STRUŠKI BIKI 8 7 1 21

2 KOMA 750 8 6 2 18

3 A´ JE TO!? 8 5 3 15

4 ŠD PREDSTRUGE 8 1 7 3

5 ŠD CESTA 8 1 7 3
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Aleš Štefančič, foto: Franci Zorko

Dosegli smo velik uspeh in s tem upraviči-
li sponzorstvo glavnega sponzorja in ostalih 
sponzorjev, saj je v ekipnem delu tekmovanja 
izmed 12 ekip (36 strelcev) naša ekipa "OZVVS 
Grosuplje 1" zasedla 1. mesto (zmaga je osta-
la doma) in v tekmovanju "posamično" naš 
član Goršič Edo izmed 34 strelcev zasedel 3. 
mesto.

 Odličnemu rezultatu so sledili še ostali 
strelci, ki so prav tako pripomogli k skupne-
mu uspehu našega OZVVS.

 S tem je poplačan ves trud v zvezi z organi-
zacijo tekmovanja in to je tudi dokaz o trdem 
delu in uspehih, ki jih je vredno ohraniti.

Ob tem rezultatu in besedah g. župana dr. 
Petra Verliča v uvodnem govoru je vredno 
upati, da bo tekmovanje postalo tradicionalno 
in ostalo znotraj meja grosupeljske občine.

Ob otvoritvi tekmovanja sta bila prisotna 
g. Brane Petrovič (odgovorni urednik Grosu-
peljskih odmevov) in g. Franci Zorko, na raz-
glasitvi rezultatov in podelitvi je bil prisoten 
g. Franci Zorko.

Rezultati ekipno
Uvrstitev Strelsko društvo Ekipni rezultat
1 GORŠIČ EDO, GORJANC JOŽE, ŠTEFANČIČ ALEŠ OZVVS GROSUPLJE 1 256
2 URANIČ RENATO, VRANKAR ZDRAVKO, VOLKAR JANEZ OZVVS KAMNIK 1 249
3 VINKOVŠEK DRAGO, DANIČIČ CVETO, VERŠEC MILKO ZSČ BREŽICE 3 248

Rezultati posamezno
Uvrstitev Strelsko društvo Rezultat
1 ROJEC TONE SD JOŽE KOVAČIČ ŠENTVID 89
2 URANIČ ROBERT OZVVS KAMNIK 87
3 GORŠIČ EDO OZVVS GROSUPLJE 86

Odprto strelsko tekmovanje ob prazniku občine Grosuplje
Tekmovanje v streljanju z malokalibrsko puško je potekalo 21. junija 2014 v Ivančni Gorici.

Kot vodja tekmovanja se zahvaljujem vsem 
sponzorjem in vsem, ki so pomagali pri 
organizaciji tekmovanja (članom našega 
OZVVS in njihovim družinskim članom), 
članom SD Sonja Vesel, predstavnikoma 
Občine Grosuplje g. županu dr. Petru Verli-
ču in g. direktorju občinske uprave Dušanu 
Hočevarju, generalnemu sekretarju ZVVS 
g. Mitji Jankoviču, predsedniku OZVVS 
Grosuplje g. Borisu Peterki in predstavni-
kom za medijsko podporo radiu Zeleni Val, 
g. Branetu Petroviču – Grosupeljski odmevi 
in g. Zorko Franciju.

SPONZORJI TEKMOVANJA:
Glavni sponzor:
Občina Grosuplje
Medijski sponzorji: 
Radio Zeleni val, Grosuplje ~ Grosu-
peljski odmevi, Grosuplje

Ostali sponzorji:
Mercator, Pekarna Grosuplje ~ Zlatarstvo – graver-
stvo Gros ~ Wilo Adriatic d.o.o. ~ TAB, d.d. ~ Elektro-
spoji d.o.o. ~ Schrack Technick d.o.o. ~ Ellab, Tomaž 
Remih  ~ Pernod Ricard Slovenija d.o.o.
Prostor za tekmovanje je zagotovilo SD Sonja Vesel 
Ivančna Gorica.



POPRAVILO VOZIL za vse zavarovalnice

NADOMESTNO VOZILO

AVTOVLEKA

SERVIS VOZIL

IZPUŠNI SISTEMI

AVTO DIAGNOSTIKA

POLNJENJE IN SERVIS  
KLIMATSKIH NAPRAV

ČIŠČENJE A/C ZARADI  
NEPRIJETNIH VONJAV

PRIPRAVA VOZILA NA TEHNIČNI PREGLED

Pnevmatike za osebna vozila, poltovorna vozila, 
traktorje in kmetijske stroje

Na voljo tudi:
ALU in jeklena platišča, poltovorne pnevmatike, 
zračnice, brisalci, akumulatorji in drugi avtodeli

Večstanovanjski objekti

zmanjšajmo stroške ogrevanja in mislimo na prihodnost

WWW.BLESK2.SI

T://031-647-188
T://051-334-826
E://info@blesk2.si

Tone Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

kontakt:

- z nami do subvencije ekosklada (2400 €)
- brezplačna 3d vizualizacija vašega objekta

TOPLOTNO IZOLACIJSKE FASADE

- izolacija podstrešja (celuloza, volna)
- toplotno izolacijska fasada
- dobava in montaža oken (ral montaža)
- izkop do temeljev (hidroizolacija, 
  izolacija sten v zemlji)

CELOTNA ENERGETSKA PRENOVA STAVBE
- z nami do subvencije ekosklada (do 7.000€)

- adaptacije, prenove (stanovanjski, poslovni
  objekti) - izvedba vseh del na ključ

- slikopleskarska dela

- ureditev okolice (tlakovci, škarpniki...)
- zidarska dela

- polaganje talnih oblog (parket, pvc, kamen)
- keramičarska dela (prenova kopalnic) 
- čistilni servis

GRADBENA IN ZAKLJUČNA DELA

Stanovanjski objektiPoslovni objekti

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si

http://www.dobrepolje.si/panorama/
PROSTORSKA PREDSTAVITEV OBČINE DOBREPOLJE



Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje. Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
Odgovorna urednica: Mojca Pugelj. E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, informacije po telefonu 031 301 057.
Lektoriranje: Mojca Pipan. Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1330 izvodov.

Cesta 66, 1312 Videm Dobrepolje
http://www.avtolicarstvo-brundula.si 

info@avtolicarstvo-brundula.si

Popravilo toče brez lakiranja

Brezplačna nadomestna vozila

Popravljamo za vse zavarovalnice

Kemično čiščenje

Poliranje vozil

Avtovleka 24h


